
 PROTOKÓŁ Nr LIII.56.2022 

z obrad LIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 26 października 2022 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Zastępcy Burmistrza: Marek Szponar i Romuald Piórko oraz Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań – 

Klimek.   

 

Obrady LIII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12:03 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda.  

 

Obsługę prawną prowadził pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy w Jelczu-

Laskowicach. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – otwieram LIII Sesję Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach.  

 Informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej, że obrady są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach 

Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie 

danych osobowych w zakresie wizerunku i głosu. 

 Witam serdecznie zastępcę Burmistrza, pana Romualda Piórko. Witam serdecznie zastępcę 

Burmistrza, pana Marka Szponara. Witam panią Skarbnik Elżbietę Harań-Klimek. Witam 

wszystkich radnych, którzy uczestniczą w dzisiejszej sesji. I witam mieszkańców miasta i gminy 

Jelcz-Laskowice, którzy oglądają nas przez internet. 

 Proszę państwa, na początku chciałabym poinformować, że na dzisiejszej sesji nie będzie 

Burmistrza Jelcza-Laskowic Bogdana Szczęśniaka. Uczestniczy w tym samym czasie w pogrzebie 

– z tego, co mi zostało przekazane. 

 Proszę państwa, odczytuję porządek obrad LIII Sesji Rady Miejskiej, a mianowicie: 

1.  Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LIII Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Jelczu-Laskowicach do prowadzenia postępowania w sprawach o wypłatę 

dodatku dla podmiotów wrażliwych oraz do wydawania decyzji administracyjnych w tych 

sprawach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX.389.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 27 lipca 2018r. w sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uznania drzew za pomniki przyrody. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłoszycach. 

12. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach w roku 2021. 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku 

szkolnym 2021/2022. 

14. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 

15. Sprawozdanie Burmistrza Jelcza-Laskowic z wykonania uchwał za II i III kwartał 2022 r. 

16. Wolne wnioski. 

17. Komunikaty organów Gminy. 

18. Zakończenie obrad LIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Zgłasza się pan Burmistrz Piórko. Proszę bardzo. 
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z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Proszę o ujęcie w porządku obrad 

dzisiejszej sesji punktu nr 12 o treści: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030. Dotychczasowy punkt 12 stanie 

się punktem 13 i kolejno. 

 Tu dwa słowa informacji. Mieliśmy problemy z systemem informatycznym, stąd nie dostaliście 

państwo projektu tej uchwały w materiałach wysłanych. Ale już dzisiaj mamy, dlatego proszę o 

ujęcie tego punktu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby jeszcze 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, najpierw sprawdzimy kworum. Bardzo 

uprzejmie proszę wszystkich państwa radnych o potwierdzenie swojej obecności na sesji. 

 Proszę państwa, jedna osoba jest nieobecna. 20 radnych jest na sali i wszystkie uchwały podjęte  

w dniu dzisiejszym będą prawomocne.  

 Pan Burmistrz przedstawił wniosek o zmianę porządku obrad i po sprawdzeniu kworum najpierw 

przegłosujemy wniosek pana Burmistrza, czyli ujęcie w porządku obrad – już nie będę tego w 

całości odczytywać – punktu nr 12. A dotychczasowy punkt 12 stanie się punktem 13 i kolejno. 

 Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za wnioskiem o rozszerzenie porządku 

obrad, bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

ujęcia w porządku obrad LIII Sesji punktu nr 12 o treści: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030. Dotychczasowy punkt 12 stanie się 

punktem 13 i kolejno.   

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- wniosek został przyjęty - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tej chwili poproszę państwa o głosowanie całego porządku obrad właśnie 

z tym włączonym wnioskiem pana Burmistrza Piórko. 

 Kto z państwa radnych jest za przyjęciem całościowego porządku obrad, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia porządku obrad LIII Sesji Rady Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie)  

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

Porządek obrad LIII Sesji został przyjęty i przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LIII Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Jelczu-Laskowicach do prowadzenia postępowania w sprawach o wypłatę dodatku dla podmiotów 

wrażliwych oraz do wydawania decyzji administracyjnych w tych sprawach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX.389.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

z dnia 27 lipca 2018r. w sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 

planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uznania drzew za pomniki przyrody. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłoszycach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2022 – 2030. 

13. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z 

o.o.  

w Jelczu-Laskowicach w roku 2021. 

14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 

2021/2022. 

15. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 

16. Sprawozdanie Burmistrza Jelcza-Laskowic z wykonania uchwał za II i III kwartał 2022 r. 

17. Wolne wnioski. 

18. Komunikaty organów Gminy. 

19. Zakończenie obrad LIII Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt drugi: Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 

Czy do treści protokołu ktoś z państwa ma jakieś uwagi? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu, proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- protokół został przyjęty – 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

Proszę państwa, dwa zaproszenia. Mianowicie, Komendant Wojewódzki Policji we Wrocławiu 

oraz Komendant Powiatowy Policji w Oławie mają zaszczyt zaprosić na uroczystość otwarcia 
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nowo wybudowanego Komisariatu Policji w Jelczu-Laskowicach. Uroczystość ta odbędzie się 04 

listopada o godz. 12:00. Miejsce: Wincentego Witosa 35. 

Drugie zaproszenie. Proszę państwa, to jest zaproszenie złożone na moje ręce dla wszystkich 

państwa. Mianowicie, uroczyste otwarcie Ośrodka Edukacyjno-Historycznego pn. „Ogniwo” w 

Jelczu-Laskowicach, które odbędzie się w dn. 09 listopada, o godz. 13:00, przy ul. Wincentego 

Witosa 71. 

Moja informacja dla państwa, kolejna, jest taka, że planuję sesję listopadową tradycyjnie, tak jak 

wypada, 25 listopada. W takim przypadku komisje odbyłyby się dwudziestego drugiego lub 

dwudziestego trzeciego. To jeszcze nie jest w uzgodnieniu z Burmistrzem, więc podaję państwu na 

razie taki termin, który ja będę proponowała. 

 I, ponieważ planujemy z jakimś tam wyprzedzeniem, to chciałabym też państwu powiedzieć o 

grudniu. Mianowicie, no to już też tradycyjnie, sesja odbyłaby się po świętach i wypadłaby 30 

grudnia – ale to też do ustalenia jeszcze. I wtedy komisja, nie tak od razu po świętach, ale 

dwudziestego ósmego. 

I, proszę państwa, jeżeli chodzi o temat, który był poruszony na komisji jeszcze wcześniej, 

odnośnie sesji zdalnej, czy sesji stacjonarnej, to ja tylko chciałam państwu przekazać taką 

informację, że będziemy – tak jak widać – robimy sesję stacjonarną i komisje też się tak odbyły. 

Natomiast, proszę państwa, jeżeli się – odpukać – zmieni sytuacja, o której słyszymy w mediach, 

że będzie nałożenie się dwóch epidemii: grypy i koronawirusa, to ja wtedy z odpowiednim 

wyprzedzeniem wystąpię tutaj w ogóle do pana Burmistrza, ponieważ nie mamy licencji w tej 

chwili w razie czego, gdyby chcieć robić sesję zdalną. Po prostu wygasła i na razie nie było 

potrzeby, żeby ją kupić. Ale wtedy też państwo zostaniecie odpowiednio wcześniej 

poinformowani. 

 I, jeżeli chodzi o moje komunikaty i informacje dla państwa, to jest wszystko. Dziękuję bardzo. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 4: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Poinformuję państwa o 

ważniejszych decyzjach Burmistrza podjętych pomiędzy sesjami. 

 I tak, proszę państwa, zarządzenie z 04 października br. w sprawie ogłoszenia konkursu na 

stanowisko dyrektora: Gminnego Żłobka w Jelczu-Laskowicach, przy ul. Świętochowskiego 2.  

 Kolejne, proszę państwa, zarządzenie z dn. 06 października w sprawie wprowadzenia "Planu 

dystrybucji preparatu stabilnego jodu w przypadku zdarzenia radiacyjnego na terenie miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice. I taki plan został wprowadzony. I powiem państwu, temat dotyczy 

ewentualnego użycia broni jądrowej i skutków, czy pochodnych z tym związanych. Burmistrz 

ustalił punkty wydawania jodku potasu. Tu od razu uwaga, proszę państwa, że ten jodek potasu 

nie będzie wydawany przed. Dopiero, na podstawie komunikatu otrzymanego przez Burmistrza, 

osoby odpowiedzialne rozpoczną wydawanie tych tabletek jodku potasu. Tak że tutaj nie ma 

możliwości wzięcia wcześniej i gromadzenia. Tak że tutaj, żebyście państwo o tym wiedzieli  

i ewentualnie zainteresowanych poinformowali. I tak, punkty ustalone to są:  

- Remiza OSP w Jelczu-Laskowicach, przy ul. Mlecznej dla miejscowości: Chwałowice, 

Piekary, Nowy Dwór; 

- Remiza OSP w Biskupicach Oł., ul. Główna 2a, dla miejscowości: Biskupice Oł., Celina; 

- Remiza OSP w Dębinie, ul. Chwałowicka 1, dla miejscowości Dębina; 

- Remiza OSP w Grędzinie, dla miejscowości: Grędzina, Dziuplina, Mościsko, Brzezinki; 

- Remiza OSP w Miłocicach, ul. Główna 26b, dla miejscowości: Miłocice, Miłocice Małe; 

- Remiza OSP w Minkowicach Oł., ul. Kościuszki 86b, dla miejscowości: Minkowice Oł., 

Kopalina; 

- Remiza OSP w Wójcicach - ul. Główna 30, dla miejscowości Wójcice; 

- Urząd Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice, ul. Witosa 24, dla Osiedla Laskowice; 

- Miejsko – Gminne Centrum Sportu i Rekreacji, ul. Oławska 46, dla: Osiedla Europejskiego, 

Osiedla Piastowskiego, Osiedla Komunalnego, pozostałe numery ul. Oławskiej; 

- Publiczna Szkoła Podstawowa nr 3 im. Bolesława Prusa, ul. Prusa 2 w Jelczu-Laskowicach, 

dla miejscowości Łęg, Osiedle Jelcz; 

- Publiczna Szkoła Podstawowa nr 3, ul. Hirszfelda 92, dla mieszkańców Osiedla Hirszfelda; 
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- Publiczna Szkoła Podstawowa nr 2 im. Marii Curie-Skłodowskiej, Aleja Młodych 1, dla: 

Osiedla Domków Jednorodzinnych, Osiedla Fabrycznego; 

- Przychodnia Rejonowo - Specjalistyczna, ul. Bożka 13 w Jelczu-Laskowicach, dla: Osiedla 

Piastowskiego, Osiedla Metalowców; 

- Publiczna Szkoła Podstawowa im. Maratończyków Polskich w Miłoszycach, ul. Główna 24, 

dla miejscowości Miłoszyce. 

I tu, proszę państwa, jeszcze taka informacja kto winien przyjmować te tabletki. I tak, proszę 

państwa: 

Noworodki i niemowlęta młodsze niż 1 miesiąc: 1/4 tabletki = 12,5 mg jodu (¼ tabletki należy 

całkowicie rozkruszyć, dodać do podawanego pokarmu i podać noworodkowi lub niemowlakowi) 

Dzieci od miesiąca do 3 lat: 1/2 tabletki = 25 mg jodu (½ tabletki należy całkowicie rozkruszyć, 

dodać do podawanego pokarmu i podać niemowlakowi lub dziecku) 

Dzieci od 3 do 12 lat: 1 tabletka = 50 mg jodu (tabletki należy połknąć i popić wodą lub innym 

chłodnym napojem. Tabletki można rozkruszyć i dodać do chłodnego napoju) 

Dorośli do 60 roku życia i dzieci powyżej 12 lat: 2 tabletki = 100 mg jodu (tabletki należy połknąć 

i popić wodą lub innym chłodnym napojem) 

Kobiety w ciąży i karmiące piersią (każdy wiek): 2 tabletki = 100 mg jodu (tabletki należy 

połknąć i popić wodą lub innym chłodnym napojem) 

I, proszę państwa, no tutaj jeszcze takie szczegóły – no nie wiem czy wchodzić w te szczegóły. 

Ale, tak jak powiedziałem, gdyby w razie takiego – odpukać – był taki komunikat, to proszę 

państwa, mieszkańcy będą też informowani, że należy się zgłaszać do tych punktów i pobierać 

tabletki. 

Kolejna informacja, czy zarządzenie Burmistrza, w sprawie ogłoszenia przeprowadzenia 

konsultacji projektu Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami  

o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2023. Rozpoczęcie tych konsultacji to jest 11 październik, 

zakończenie 18 październik. 

Kolejne zarządzenie i decyzja w sprawie przedłużenia powierzenia stanowiska Dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej  im. Jana Kochanowskiego w Wójcicach, Pani Annie Bąk.  

I wydłuża się sprawowanie funkcji do 31 sierpnia 2023 roku. 

Kolejne zarządzenie, w sprawie informacji dotyczącej funkcjonowania i wyników finansowych 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. Z o.o. w Jelczu-Laskowicach w roku 2021 – i to jest 

przedmiotem dzisiejszego posiedzenia Rady gminy. Taka informacja została państwu przekazana. 

Kolejne zarządzenie to jest w sprawie powołania komisji konkursowej wyłaniającej kandydata na 

stanowisko dyrektora Przedszkola Publicznego nr 3 w Jelczu-Laskowicach oraz wyznaczenia 

przewodniczącego komisji konkursowej. Została powołana komisja w składzie sześcioosobowym: 

- Przewodniczącym jest pan Burmistrz Marek Szponar; 

- przedstawiciel organu prowadzącego: pani Elżbieta Harań – Klimek, pani Ewa Kocjan; 

- przedstawiciele organu sprawującego nadzór pedagogiczny: pani Barbara Niziołek, pan 

Marcin Ćwigoń i pan Lech Stempel. 

Kolejne zarządzenie, proszę państwa, to w sprawie przeprowadzenia II przetargu pisemnego 

ofertowego na sprzedaż samochodu służbowego marki MAZDA CX-9 i powołania Komisji 

Przetargowej: Ogłaszam II przetarg. Cena wywoławcza sprzedaży wynosi 39.900 zł brutto. Do 

przeprowadzenia tego przetargu powołuje Burmistrz komisję w składzie: 

- Przewodniczący – to ja; 

- członek komisji: pani Renata Kotas; 

- członek komisji: pan Wiesław Kawałko. 

Kolejne zarządzenie, w sprawie zmiany zarządzenia nr BN.0050.1056.2022 z dnia 19.10.2022r.  

w sprawie powołania komisji konkursowej wyłaniającej kandydata na stanowisko dyrektora 

Przedszkola Publicznego nr 3 w Jelczu-Laskowicach oraz wyznaczenia przewodniczącego komisji 

konkursowej. Tutaj, ze składu, odwołuje się pana Lecha Stempel, a powołuje się pana Pawła 

Nowaka. 

Kolejne, proszę państwa, zarządzenie to z dn. 18 października, przeznacza się do dzierżawy lokal 

użytkowy o powierzchni 74,6 m
2
, położony w Minkowicach Oł., przy ul. Kościuszki 86A, na 

okres 3 lat, w celu prowadzenia apteki w Minkowicach Oławskich. 

Kolejne zarządzenie, proszę państwa, to przeznacza się do sprzedaży nieruchomość, w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego, lokal użytkowy nr C, o powierzchni 468,85 m
2
 położonego 

na parterze budynku przy ul. Witosa 71. Proszę państwa, przetarg jest ograniczony do właścicieli 

mieszkań i lokali użytkowych w tym budynku przy ul. Witosa 71 oraz do właścicieli 
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nieruchomości bezpośrednio sąsiadujących z tą nieruchomością. Chodzi tu o halę starego „GOK-

u”. Ona w stanie technicznym jest – powiem tak – złym i Burmistrz postanowił to sprzedać 

organizując przetarg ograniczony do zainteresowanych, żeby tam nie wprowadzać jeszcze 

kolejnego podmiotu. Więc taka jest decyzja. Zobaczymy co z tego będzie. 

Kolejne zarządzenie również o przeznaczeniu do sprzedaży. Przeznacza się do sprzedaży,  

w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomość zabudowaną, położoną przy ul. 

Kolonijnej 2 w Jelczu-Laskowicach. Jest to działka nr 29/3 AM-3, o powierzchni 3.630 m
2
, obręb 

Jelcz.  

Kolejne zarządzenie, również przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. Przeznacza się 

nieruchomość do sprzedaży, w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, nieruchomość 

gruntową położoną w Grędzinie, oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 12/3 

AM-1, o powierzchni 1105 m
2
. 

Kolejne zarządzenie, to przeznacza się do sprzedaży lokal komunalny lokalu na rzecz 

dotychczasowego najemcy. Jest to lokal nr 29 przy ul. Techników. 

I kolejne zarządzenie, również dotyczy przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży. Przeznacza się 

do sprzedaży, w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, nieruchomość położoną w Jelczu-

Laskowicach, oznaczoną w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 6/3 AM-30,  

o powierzchni 1,3379 ha. 

Tyle, proszę państwa, zarządzeń. Pozostałe zarządzenia i decyzje są przedłożone pod obrady 

dzisiejszej sesji. 

Ja, jak jestem, proszę państwa, przy głosie, to chciałbym jeszcze poinformować państwa o 

uchodźcach, tak jak to czyni pan Burmistrz Szczęśniak. I tak, proszę państwa, przygotowanych 

mamy miejsc na dzisiaj 122. Na poprzedniej sesji Burmistrz informował, że jest zajętych 64. Na 

dzień dzisiejszy zajętych jest 59 miejsc. Orientacyjna ilość osób, które opuściły miejsca 

zakwaterowania od początku ich funkcjonowania do dzisiaj: 

- Schronisko Szkolne w Chwałowicach opuściło 94 osoby, 

- remizo-świetlica w Wójcicach – 15, 

- w Dębinie – 5, 

- świetlica wiejska w Miłocicach Małych – 5, 

- kino „OPTY” – 32, 

- remiza OSP Biskupice Oł. – 11, 

- hala sportowa przy ul. Partyzantów - 56 , 

- remiza OSP w Jelczu-Laskowicach – punkt zamknięty. 

„Opty” też jest punktem zamkniętym.  

Jeszcze informacja. Muszę wrócić, bo w Wójcicach jest punkt zamknięty. Kino „OPTY” też punkt 

zamknięty i remiza OSP w Jelczu-Laskowicach – punkt zamknięty, opuściło 6 osób. Tak że takie 

informacje proszę państwa. 

Również jeszcze informacja, jeżeli chodzi o dodatek węglowy. Otrzymaliśmy łącznie, bo w 

dwóch transzach: 

- w pierwszej transzy: 3.060.000, 

- w drugiej transzy: 1.530.000, 

łącznie: 4.590.000 zł. 

Ilość złożonych i zarejestrowanych wniosków: 2.041. Wnioskowana kwota: 3.000. Wartość 

świadczenia: 6.123.000. Ilość wypłaconych: 1.000. Wnioskowana kwota: 3.000, to razem 

3.000.000. Ilość wniosków do wypłaty: 348 i ilość wniosków pozostałych do rozpatrzenia: 693. 

Proszę państwa, jeszcze taka informacja, że wnioski złożone zostały: 

- na pellet: 143 wnioski, 

- na gaz LPG: 32, 

- na olej opałowy: 62, 

- biomasa: 3, 

- drewno kawałkowe: 74 wnioski. 

Proszę państwa, tyle informacji, jeżeli chodzi o działania Burmistrza pomiędzy sesjami. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy pan Burmistrz Szponar ma jakieś komunikaty? Nie ma. Dziękuję 

bardzo. 

 Do dyskusji zgłasza się pan Przewodniczący Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja chciałbym pana Burmistrza 

spytać o pierwszą część wypowiedzi dotyczącą przygotowania się na ewentualną katastrofę, czyli 

rozdysponowania jodku potasu. Mamy wariata za wschodnią granicą. Nie wiadomo, człowiek 
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nieobliczalny, może dojść do bardzo wielkiej tragedii i to nie tylko lokalnej, ale wręcz światowej. 

I teraz, panie Burmistrzu, ja tutaj mam pytania do pana Burmistrza w związku z tą sprawą. 

Wprawdzie nie ma co panikować, ale trzeba się rzetelnie przygotować, bo z informacji, jakie 

docierają z mediów, przy ewentualnym użyciu broni atomowej na terenie Ukrainy, chmura 

radioaktywna może dotrzeć do Polski, nawet do terenu Jelcza-Laskowic, w ciągu kilkunastu 

godzin, to jest niecały dzień. Oczywiście jak będą sprzyjające warunki – nie daj Boże jakby takie 

były. Najlepiej jakby sobie chmurka poszła na Moskwę.  

 Ale mam pytanie teraz w związku z tym. Czy Gmina ma zabezpieczoną odpowiednią ilość tych 

tabletek z jodkiem potasu? To jest pierwsze pytanie. 

 I drugie pytanie. Czy Gmina opracowała procedury wydawania jodku potasu w wyznaczonych 

punktach? I teraz tak, kto ma wydawać ten jodek potasu? Czy to już są osoby wyznaczone? Czy 

Gmina ma, np., taką rzetelną informację w jaki sposób, gdzie mieszkańcy mają się udać? W jakich 

ilościach maja pobierać jodek potasu? I czy ta informacja – no nie wiem – może być w formie 

ulotek wcześniej już, albo zamieszczana na stronach internetowych Gminy? Bo gdyby doszło, nie 

daj Boże, do tej sytuacji takiej krytycznej, to na pewno wybuchnie panika, czyli te remizy, czy 

szkoły będą po prostu oblegane przez ludzi. Mieliśmy już podobną sytuację jak była awaria w 

Czarnobylu, gdzie ludzie spożywali wszystko, od jodyny, no płyn Lugola oczywiście był wtedy, 

ale niemalże litrami niektórzy pili. Czy Gmina przygotuje mieszkańców troszeczkę wcześniej, no 

bo tutaj ciężko przewidzieć jest – prawda – datę, termin ewentualnej katastrofy. Czy Gmina może 

w jakiś sposób przedstawić naszym mieszkańcom taką rzetelną informację – oczywiście nie 

wprowadzając paniki, tylko dmuchać na zimne, np. jakie dawki, to co pan Burmistrz czytał tutaj 

prawda: dla dziecka, dla – no nie wiem – kobiety w ciąży, dla osoby, np., dorosłej, nie wiem, 

różne grupy wiekowe mamy, różną kondycję fizyczną, różną kondycję zdrowotną. Ktoś to będzie 

wydawał, prawda? Więc ta osoba musi mieć wiedzę. 

 I powrócę jeszcze do pierwszej części pytania, czyli czy mamy zabezpieczoną odpowiednią ilość 

tych tabletek? Bo na pewno w ewidencji Gminy wiemy ile osób mieszka. Ale życie wskazuje na 

to, że jest o wiele, wiele więcej. Co z tymi osobami? Bo jeżeli to będzie wydawane, np., na jakieś 

listy potwierdzające, czy listy jakieś … No właśnie, jakby pan Burmistrz mógł to przedstawić, 

troszeczkę to uszczegółowić, bo to jest naprawdę bardzo ważny temat. Nie wprowadzajmy paniki, 

ale dmuchajmy na zimno. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. ja, zanim zacznę odpowiadać na 

pytanie, to tutaj muszę się zgodzić z panem radnym Stachnio, że nie możemy robić paniki proszę 

państwa. Bo, oby się tak nie stało, w przypadku gdyby się tak – nie daj Boże – stało, to jest 

problem i dlatego tutaj Burmistrz nie planuje żadnych ulotek wcześniej, żadnych informacji 

wcześniej. Najgorszą rzeczą jest panika proszę państwa. Natomiast tutaj będą takie informacje 

przy wydawaniu – jak by do tego doszło – tabletek, będą ulotki rozdawane razem z tabletkami, 

żeby można było ktoś tam mógł sprawdzić, zobaczyć itd. Natomiast, tak jak powiedziałem w 

informacji, że tego typu działania – oby nigdy do nich nie doszło – mogą się odbyć tylko na 

wyraźny komunikat służb wojewody. Proszę państwa, nie ma tutaj Burmistrz możliwości 

reagowania, bo te tabletki, skuteczność ich działania jest ściśle określona czasowo, generalnie 

najlepsza ta skuteczność działania tych tabletek. 

 Natomiast, odpowiadając na drugie pytanie, odpowiedź jest pozytywna – tak. Są zapewnione takie 

ilości, że z dość dużą rezerwą dla wszystkich mieszkańców. Tutaj jeszcze przypomnę, bo ja 

mówiłem w informacji, bo tych informacji było dużo, że osoby powyżej sześćdziesiątego roku 

życia nie dostaną tych tabletek nie dlatego, że są stare i im się nie należy, bo ja też akurat do tej 

drugiej grupy należę. Tylko, proszę państwa, z punktu widzenia medycznego to nie pomoże,  

a może zaszkodzić. Tak że tutaj, proszę państwa, tak to wygląda. Natomiast, mówię, mamy 

sprawdzone, mamy policzone. Ba, są osoby odpowiedzialne i te tabletki są, że tak powiem, gdzieś 

tam rozdystrybuowane i zabezpieczone, tak że tutaj ten temat organizacyjny jest załatwiony. 

Natomiast, mówię, nie przewidujemy tutaj dodatkowych informacji. Oby te informacje nie były 

potrzebne. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Hernas. Proszę. 

Radna Janina Hernas – panie Burmistrzu, panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado, pani Przewodnicząca, panie 

radny Stachnio. Przygotowania w Gminie odbywają się już od kilku tygodni, a propos, nie daj 

Boże, tej katastrofy, jak pan to określił. Zespół, który będzie zajmował się rozdawaniem tego 

jodku potasu, jest przygotowany i przeszkolony. Miejsca, w których, zapewniam państwa,  

w których będzie rozdawany jodek potasu, są przygotowane. I, o ile pamiętam, to pojenie płynem 

Lugola, te 1000 lat temu, bo dla mnie to 1000 i nie chcę o tym pamiętać. Też dyżurowałam  
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i proszę mi wierzyć, w ośrodku zdrowia na starówce był idealny porządek. Panowaliśmy wszyscy 

i społeczeństwo również zachowywało się wspaniale, jak na sytuację tę. Tak że zapewniam, 

przestrzegamy, pilnujemy i Władze naszej Gminy tego dopilnowały. Proszę się niczego nie 

obawiać. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani radnej. Pani Przewodnicząca na chwilę musi nas 

opuścić. Za chwilkę wróci. Dlatego w tym momencie ja poprowadzę sesję. 

Bardzo proszę, pan radny Łukasz Dudkowski. 

Radny Łukasz Dudkowski - panie Przewodniczący, panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado. Brakło mi 

informacji o przetargu 20 października, o godzinie 10:00, w Urzędzie Miasta Jelcz-Laskowice  

i Gminy. Był bodajże przetarg chyba ustny, 1400 m na ulicę Bożka i Oławska, działka w środku 

miasta. Czy ktoś się zgłosił? Tam była chyba 600.000,00 zł cena wywoławcza. Tam, zdaje się, 

miało powstać Centrum Kultury w innym miejscu. A więc pytanie, bo podobno się coś wydarzyło. 

Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo proszę, pan Burmistrz Piórko. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Tak, przetarg się odbył. 

Startowało dwóch oferentów. Cena sprzedaży jednej z tych działek, bo ten teren jest podzielony 

na dzisiaj na cztery działki, z tego dwie działki pod zabudowę, tak jak jedna z nich poszła,  

w parterze - państwo uchwalaliście plan, więc powinniście pamiętać, jak nie, to przypomnę, że  

w parterze są usługi frontem do placu publicznego i jedna z tych działek poszła, natomiast 

pozostałe kondygnacje to mieszkania. Jest oczywiście, z 700.000,00 zł, nabywcą jest Spółdzielnia 

Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa. Myślę, że jakiś tam fajny budynek powinien powstać. 

Natomiast drugiej działki, jeszcze na razie Burmistrz, nie przeznaczył do sprzedaży. A teren pod 

przyszłe Centrum Kultury i centralny plac miejski na razie, w planach najbliższych, nie podlega 

sprzedaży, bo to powinna być inwestycja Samorządu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przystępujemy w takim razie do realizacji punktu nr 5: Sprawy 

samorządowe. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Zgłasza się pan radny Stajszczyk. Proszę 

bardzo. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni, 

Szanowni Mieszkańcy. Ja mam takie 3 tematy, które chciałem poruszyć i właściwie zapytać. 

Pierwszy. Ostatnio, na sesji, pytałem o nabór do żłobka i przedszkola, które w styczniu powinno 

wystartować. Burmistrz powiedział, że w październiku lub listopadzie najpóźniej taki nabór 

będzie ogłoszony.  

Pytanie. Czy będzie ? Czy coś się tutaj zmieniło? Czy już plany są? 

Drugie pytanie, odnośnie kosztów energii elektrycznej. Bo ostatnio, gdy o to pytałem, była mowa, 

że umowę podpisaliśmy chyba, czy podpisujemy, a wiemy z informacji medialnych, że ma być 

jakaś stała stawka za energię dla samorządów i nie tylko. Czy tutaj mamy już jakieś informacje, 

czy wytyczne? Bo pewnie ta stawka, która wynikała z przetargu była znacznie wyższa od tej, 

która może być tą stałą dla samorządowców i jeżeli podpiszemy umowę, prawdopodobnie będzie 

można to zmienić. Ale czy w tym temacie już coś wiemy? 

Kolejne pytanie, jeśli chodzi o Centralną Ewidencję Emisyjności Budynków. Słuchając informacji, 

tej informacji, która mówi o dopłatach dla mieszkańców do gospodarstwa domowego, te 3.000,00 

zł, wychodzi na to, że ponad 1.000 już z 3.000.000,00 zł, każdy … 1.000 gospodarstw dostało, czy 

dostanie to dofinansowanie. To znaczy, że te 1.000 gospodarstw, ma te piece węglowe.  

Ostatnio, jak pytałem o informacje o zmianie tych wniosków, Burmistrz mówił, że tego jest 

formalnie, tutaj papierowo, kilkanaście. Czy mamy jakąś informację z systemu, czy coś takiego 

wynika, czy to weryfikujemy? Bo jeżeli jest 1.000 gospodarstw, a wszystkich jest ponad 5.000  

w naszej gminie, no to znaczy, że ten problem jest duży. A jeżeli my dalej złożyliśmy kolejne 

wnioski, bo ostatnio zwiększaliśmy tę kwotę chyba o 1.500.000,00 zł, czy 1.600.000,00 zł, 

to znaczy, że kolejne takie wnioski wpływają - zresztą, to Burmistrz przed chwilą powiedział. 

To wynikałoby, że to co najmniej 30% dalej w gminie jest tych pieców węglowych, tych które 

trują nas. To się wiąże też z naszymi działaniami, jeśli chodzi o te uchwały, które podejmujemy  

o dopłatach do wymiany kopciuchów. Pewnie ta informacja na koniec roku, czy te wszystkie 
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informacje, które otrzymamy, ile tych wniosków zostało zweryfikowanych, ile osób dostało 

dofinansowanie, będzie trzeba chyba się pochylić nad kolejną uchwałą na przyszły rok - tak, jak 

zresztą chyba co roku - zweryfikować tę pomoc. To znaczy, że może się okazać, że tu będzie 

trzeba większą pomoc takim gospodarstwom szykować. I tu bym chciał jeszcze uzyskać jakąś 

informację. Te trzy pytania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja pozwolę sobie odnieść się  

i odpowiedzieć na dwa pytania, czy dwie kwestie, poruszone przez pana Przewodniczącego, czyli 

pierwszą i trzecią. 

Nabór do przedszkola. Nabór do przedszkola będziemy chcieli faktycznie dokonać tak jak już 

zapowiadałem, czyli na przełomie października i listopada, może bardziej listopadzie. Natomiast, 

no niestety z informacji wewnętrznych, które otrzymałem od Burmistrza Piórko, niestety przyjęcie 

już dzieci do przedszkola może nam się opóźnić, nie będzie to na pewno 1 stycznia. Kiedy? 

Jeszcze chyba nie jesteśmy w stanie jednoznacznie odpowiedzieć. Natomiast nabór, tak,  

w listopadzie powinien na pewno się odbyć. 

Jeśli chodzi o Centralną Ewidencję Budynków, faktycznie, te korekty są wprowadzane w różny 

sposób. Mało tego, bardzo dużo deklaracji wpływa teraz nawet. Natomiast, problem jest jakby 

inny. Problem dotyczy, moim zdaniem, kwestii otrzymania właśnie tej dotacji, i potem 

ewentualnie możliwość starania się o zakup, tego tańszego - powiedzmy - węgla, jak jest to 

przedstawiane. I tutaj, zgodnie z ustawą, jest wprowadzona data 11 sierpnia, czyli jeżeli ktoś 

złożył wniosek do 11 sierpnia, i w tym wniosku, w tej deklaracji zaznaczył, że opala się węglem, 

taką dotację otrzyma i będzie mógł również starać się o zakup tego tańszego węgla. Natomiast, 

zgodnie z tą ustawą, jeżeli ktoś złożył deklarację czy korektę deklaracji po 11 sierpnia, to 

praktycznie nie jest w ogóle w żaden sposób uwzględniane, jeśli chodzi o dotacje, jeśli chodzi  

o zakup węgla. 

Natomiast, jeśli chodzi o informację, jak na terenie naszej gminy, jak w domostwach, po prostu 

jakie źródła ciepła wykorzystujemy, jest to jak najbardziej informacja do przetworzenia, do 

wykorzystania przez nas. Natomiast, w zależności od tego, do czego będziemy chcieli tę 

informację wykorzystywać, będziemy odpowiednio tę Centralną Ewidencję wykorzystywać  

i oczywiście zgodnie ze stanem faktycznym, i na dany dzień, będzie ta informacja państwu 

podawana. Tak mogę tylko dzisiaj odpowiedzieć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, pan radny, Robert Jadczak. Przepraszam. 

Pan Burmistrz Piórko jeszcze. Przepraszam, panie Robercie. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Odpowiadając na kolejne pytania, 

to tak. Wrócę jeszcze do przedszkola. W tej chwili trwają odbiory wewnętrzne. Z tego, co mam 

informację, to w przyszłym tygodniu ma być już odbiór, czy oględziny Sanepidu. Tutaj nauczony 

doświadczeniem Przedszkola Liliowej, dmucham na zimne, żebyśmy nie zrobili falstartu na 

starcie. Więc tutaj lepiej miesiąc później, a dokładnie niż trzy dni wcześniej  

z niewybuchem. Tak że tutaj, to jest jedna… Sam odbiór techniczny i pozwolenie na użytkowanie 

obiektu to jedno, wyposażenie, Proszę Państwa, to drugie. My musimy dzisiaj, jesteśmy już na 

etapie ogłaszania przetargu na wyposażenie. Czy te elementy dostaniemy w dzisiejszej sytuacji 

gospodarczej tak od ręki? Nie wiem. Dlatego tutaj byłbym bardzo ostrożny. Nie mniej jednak  

w 2023 roku na pewno przedszkole będzie czynne. 

Drugi temat, energii elektrycznej. Proszę państwa, z różnych przekazów, z różnych informacji, nie 

ma co prawda jeszcze ustawy … Proszę państwa, z różnych przekazów medialnych, jest mowa, że 

ta cena może być tam 700,00 zł czy 800,00 zł za megawatogodzinę. Po naszym przetargu ta cena 

wynosi 2.900,00 zł za megawatogodzinę. Stara cena, przy poprzednio obowiązującej umowie, 

proszę państwa, to było circa 690,00 zł za megawatogodzinę. Natomiast, tutaj umowa jeszcze nie 

jest podpisana. Przetarg jest rozstrzygnięty. Nie bardzo dzisiaj można zmienić treść umowy. 

Czekamy na ustawę, określającą zasady, czy ustalającą wysokość ceny za megawatogodzinę dla 

samorządów, bo o tym się mówi. Jeżeli będzie taka ustawa, a mam nadzieję, bo termin nas 

związania z ofertą, mamy do 24 listopada, jeszcze mamy parę dni, czy paręnaście dni, może w 

tym czasie urodzi się ustawa i wtedy już, na podstawie oświadczenia, bo też taka jest mowa, że 

oświadczenie dostawcy, który wygrał przetarg, składa oświadczenie, że będzie realizował to po 

cenie ustawowej czy rządowej. Tak że tutaj ja, specjalnie, że tak powiem zwlekam  

z podpisaniem umowy, czekając na rozwiązania ustawowe. No bo, jak państwo widzicie, 2.900, 

a 800,00 nawet, czy 900,00, no to jest mała różnica. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Robert Jadczak. Proszę. 
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Radny Robert Jadczak - dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Na początku, Szanowni państwo, 

panowie Burmistrzowie, bardzo chciałem podziękować za zorganizowanie zebrania sołtysów  

w ubiegłym tygodniu. Dziękuję panu Burmistrzowi Piórko, który - jak wiemy - ma pod sobą 

sołectwa. Dziękuję też panu Burmistrzowi Szponarowi, który też był obecny i nieobecnemu 

dzisiaj Burmistrzowi Naczelnemu. Fajnie, cieszę się, że po kilku prośbach doszło do tego 

zebrania. Mogliśmy sobie usiąść, podyskutować, kilka różnych jakiś tam swoich tematów podjąć, 

jakieś tam dyskusje, deklaracje zapadły. Tak że dziękuję w imieniu swoim. Jako Dziekan dziękuję 

też w imieniu wszystkich sołtysów. I też bardzo bym tutaj liczył, żebyśmy jeszcze w tym roku, 

może w grudniu, takie zamykające spotkanie, zamykające rok sobie robić i mam nadzieję, że to 

już wejdzie właśnie w taką nową, naszą świecką tradycję, żeby te cztery razy w ciągu roku się 

spotykać przy kawce, herbatce usiąść, porozmawiać i nasze jakieś tam problemy też przedstawić. 

Tak że bardzo, bardzo za to dziękuję. 

Co jeszcze chciałem? Panie Burmistrzu Piórko, doszły mnie sygnały od mieszkańców. Jeszcze 

osobiście nie byłem sprawdzać tych ulic, bo dotyczy to ulic naszych w Miłoszycach. Tego 

osobiście nie widziałem, ale już mi tam dzwoniono, sms-y, zdjęcia wysyłali. Podobno wykonawca 

tych remontów dróg naszych gminnych, podobno nie najlepiej te naprawy reklamacyjne 

wykonuje. Szczególnie chodzi o ulicę Wiśniową, która była zrobiona w tej, tak zwanej 

technologii, no tej lepszej, z tą taką masą - nie wiem, czy to nazwać bitumiczną - no w każdym 

bądź razie w tej lepszej technologii, a przyjechała koparka i to wszystko tylko wyrównała i już, 

jak gdyby tej masy, na nowo, nie nadlano. No i mieszkańcy właśnie się skarżyli. Dlatego taka 

prośba, jak by można było kogoś z Gminy wysłać, żeby te wszystkie ulice, które właśnie były 

objęte naprawą gwarancyjną, żeby je sprawdzić, czy faktycznie zostały naprawione w ramach tej 

gwarancji w sposób należyty? To tyle, dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Julian Kozłowski. Proszę. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, Szanowni 

państwo. Ja mam pytanie do pana Burmistrza Piórko, to które zadałem na komisji, związane 

lampami solarnymi. Mieszkańcy się dopytują, kiedy te lampy będą montowane i gdzie. Z tego, co 

sprawdzałem na stronie Gminy, jest przetarg ogłoszony na wykonanie projektu. Ale też wiem, że 

nikt nie konsultuje tego, nikt nie rozmawia - nie wiem - z Sołtysem, gdzie te lampy mają być, 

jakaś lokalizacja. Więc tutaj chciałbym się dopytać o to i jakąś deklaracje, ile tych lamp będzie, 

kiedy będą? No i też prosiłby, żeby jednak może skonsultować to z mieszkańcami,  

z przedstawicielami mieszkańców, gdzie te lampy mają być i gdzie jest największa potrzeba.  

Bo nie do końca jestem przekonany, że ktoś, kto przyjeżdża z zewnątrz, wie, gdzie są największe 

potrzeby. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Przetarg jest ogłoszony już na 

fizyczny montaż. Projekt już jest. Jest przetarg ogłoszony na fizyczny montaż. Natomiast, proszę 

państwa, nie jest to tak, że ja, czy ktoś tam sobie wymyśla. Mieszkańcy składają wnioski i z tych 

wniosków my wybieramy, jak, po kolei można to realizować. I w Dziuplinie, mają być tam lampy, 

ale było zgłoszonych pięć, czy piętnaście. Jak wybieramy dwie czy trzy, to z wniosków 

mieszkańców, proszę państwa. Tak że my tutaj nic, jako Gmina, nic sami nie wymyślamy. 

Oczywiście, ja się zgadzam z tym, że mieszkańcy chcieliby, żeby w jednej miejscowości założyć 

piętnaście czy dwadzieścia lamp solarnych. Zgoda. Tylko, że w innych miejscowościach nie 

będzie. Więc próbujemy tę małą kołdrę, czy krótką kołdrę, tak naciągać, żeby dla każdego coś 

było. I tak jak powiedziałem już na komisji, że w każdym roku, coś tam dokładamy, proszę 

państwa. No i mówię, będziemy szli w tę stronę, z uwagi na to, że przed chwilą mówiliśmy  

o cenie energii elektrycznej, no która jest duża, będzie rosła i co do tego nie ma najmniejszych 

wątpliwości. A te akurat lampy sprawdzają się. Zresztą, mamy doświadczenie i sami możemy 

potwierdzić, że się sprawdzają, więc takie lampy będą realizowane. I w przyszłym roku 

oczywiście też projektujemy z wniosków mieszkańców, Bo do budżetu mieszkańcy składali, 

mieszkańcy, radni państwo, sołtysi składali wnioski i z tych wniosków różnych, wybieramy jak 

lampy solarne to lampy solarne. Wtedy analizujemy, ile możemy zrobić i dla każdej 

miejscowości. To już mówię, decyzja jest generalnie moja, dla każdej miejscowości, ile 

przeznaczamy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Wincenty Marchewski. 

Radny Wincenty Marchewski - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Rok 2021, 

Budżet Obywatelski, w sposób zdecydowany, dużą ilością głosów, wygrywa wspólny projekt pani 

radnej Janiny Hernas oraz Wincentego Marchewskiego. I po wygraniu tego projektu, zgłosiłem 

akces, do pana Burmistrza Piórko, uczestniczenia tak w fazie początkowej, jak i w całym procesie 
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realizacji tego zadania. No Burmistrz Piórko odpowiedział: wy mi nie przeszkadzajcie - zresztą, 

niektórym państwa radnym też, to na pewno spotkaliście się z tą odpowiedzią - poczekajmy, niech 

projektanci zrobią projekt, poczekajmy. Co to znaczy? To znaczy, że projekt już projektanci 

opracowali i udział mojej osoby, w tej realizacji, w tej części był niepotrzebny, bo projekt został 

gotowy. A więc jakiekolwiek zmiany w tym projekcie, no tutaj już mniej, czy bardziej podlegają 

dyskusji. Kolejnym etapem było to, że zgłosiłem się do pracowników wydziału, wydziału tutaj 

kierowanego przez pana Burmistrza, inwestycji, o to, że chciałbym się zapoznać  

z projektem. Niestety, nie może pan się zapoznać w chwili obecnej, ponieważ projekt został 

wysłany do zatwierdzenia do Zarządu Powiatu. To znaczy, że to jest objęte tajemnicą, że nie może 

radny zająć się i sprawdzić, i przejrzeć projekt, jako wnioskodawca i jako ten, który w przyszłości 

będzie po prostu obsługiwał te korty dla mieszkańców. Kiedy poprosiłem urzędników, już 

kilkakrotnie zwracałem uwagę w różnych sytuacjach, że chciałbym się zapoznać z projektem. 

Jeżeli Starostwo Powiatowe zatwierdzi projekt, prosiłbym o telefon do mnie i ja wtedy udam się, 

czy mogę już wreszcie z tym projektem się zapoznać. Niestety, czas upływał, jeszcze to  

w Starostwie leży i tak dalej. I oto zostaję poinformowany, znaczy nie poinformowany, ale 

przypadkowo poinformowany, że któregoś tam - już nie pamiętam daty, w piątek to było - że już 

wchodzi firma na plac budowy. No więc udałem się na to spotkanie, nie jako gość zaproszony, ale 

ktoś, kto z boku stoi. W związku z tym, pierwsze co zapytałem, poza tam wieloma (…) rzeczami, 

które z wykonawcą pracownicy tutaj Urzędu uzgadniali, zapytałem się, co z tym drzewem, tutaj 

stojącym i tak dalej. Które to drzewo, w promieniu ponad sześciu metrów, na całym łuku, stary 

asfalt, jego korzenie podnosiły stary asfalt bardzo wysoko i po prostu popękał. I poinformowano 

mnie, że to drzewo będzie przycięte i na tym koniec. Co to znaczy? Drzewo przycięte, dalej 

rośnie, dalej rośnie. Ono ma bezpośrednią styczność, z nowo powstałą nawierzchnią, która 

powstanie, sztuczną i która po prostu będzie pękała ta nawierzchnia, od do góry będzie szło. 

Kolejna rzecz, to drzewo da zaśmiecenie straszne dla sztucznej nawierzchni kortów tenisowych, 

których utrzymanie czystości będzie mocno utrudnione. Kolejną rzecz, którą w pierwszej rzeczy 

zauważyłem, to jest również to, że w projekcie jest ujęte pozostawienie starych słupów, gdzie 

będzie nowe ogrodzenie, nowe odwodnienie, nowa nawierzchnia, wszystko - pozostawienie 

starych słupów do ogrodzenia. Te słupy, jak może państwo wiecie, nie wiecie, one mają już ponad 

30 lat. I osobiście, dwukrotnie je czyściłem, farbą gruntową, nawierzchniową malowałem, a więc 

stan techniczny tych słupów nie rokuje nic dobrego w najbliższej przyszłości. Tym bardziej nie 

licują ze sobą, odchylone są w lewo, w prawo. I założenie nowego ogrodzenia do starych słupów 

nie ma się jak, nie ma się jak. Jeżeli już robimy, to róbmy od początku do końca dobrze. To jest 

wizytówka. Inwestycja, która będzie służyła na lata, na lata. W związku z tym, po prostu do pani 

Przewodniczącej, jako matki nas tutaj wszystkich radnych, apeluję, żeby porozmawiała sobie  

z panem Burmistrzem w tej sprawie traktowania osoby radnego przez pana Burmistrza Piórko. 

Niedopuszczalnym jest wręcz, według mnie, takie traktowanie sprawy. Radny ma prawo 

uczestniczyć. A to, że pan Burmistrz był uprzejmy powiedzieć, że wy się nie znacie na tym, wy 

się nie umiecie i tak dalej, to troszeczkę, mija się z prawdą, troszeczkę pojęcia o wielu rzeczach 

mam. Tym bardziej, jak państwu wspominałem, ponad 40 lat zajmuję się zawodowo sportem  

i rekreacją. Tak że, kończąc ten wątek, po prostu chciałbym, żeby pan Burmistrz Piórko, no 

wypadałoby - może nie słowo, przeprosić - ale przynajmniej jakoś gestem tutaj skierować do 

mnie, w jakiejś innej formie, że inwestycja się zaczyna, a radny nie ma nic do powiedzenia. To po 

co, do jasnej (…), my tu potrzebni jesteśmy? Po co? Żeby pana Burmistrza wnioski głosować za? 

Niech pan się zastanowi nad swoim zachowaniem. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Trochę jestem zdziwiony, a może 

nawet bardzo. Bo jak pan radny Marchewski mówi, że się zna na wszystkim - no ja niestety nie 

mam takich możliwości: nie leczę, nie operuję. To jest jedno. Żeby dyskutować na temat takiego, 

czy innego projektu, to trzeba znać uwarunkowania i trzeba popatrzeć, że jesteśmy w mieście 

ograniczeni ulicami. I jeżeli bierzemy strefy: jedną czy drugą, to tam nie ma prawa być kortu, 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Robimy remont istniejącego, to możemy zrobić. 

Nowej inwestycji nie. I o tym, panie radny, trzeba wiedzieć. Tylko pan tego nie chce zrozumieć. 

Ja panu tłumaczę, a pan tego nie rozumie.  

Dalej. Spadają liście, no to trzeba je pograbić, a nie wycinać drzewo, które jest dobre, zdrowe i tak 

dalej. No bo się nie chce grabić liści, bo po co? Jesienią spadają liście, panie radny.  

Kolejna sprawa, słupki. Sam pan powiedział, że pan je konserwował. One mają tyle lat. Który 

trzeba poprawić, wyprostować i który będzie zły, to się go wymieni. Natomiast wymieniać dla 

wymiany, mówimy o inwestycji miliona złotych. Nie robimy jednego kortu, bo moglibyśmy … 
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W budżecie, w projekcie budżetu był jeden kort. Mówimy dzisiaj o dwóch kortach i kawałku 

boiska, żeby pobawiły się dzieci. Bo tak, jak powiedziałem, Rolanda Garrosa w Jelczu-

Laskowicach nie będzie. Pan sobie marzy rzeczywiście, żeby tak było. Nie, nie będzie. I to, że pan 

się zajmuje sportem, ja panu tego nie umniejszam, bo ja się nie znam na sporcie i nie chce się 

nawet znać. Natomiast, jestem inżynierem budowlanym 42.rok i znam przepisy techniczne, i biura 

projektowe te przepisy znają, co można zrobić, a czego nie można zrobić. Tak że tutaj, proszę 

państwa, tak to wygląda. I nie bardzo wiem, że pan mówił o tajemnicy. Nie ma, już jesteśmy po 

przetargu, jest wyłoniony wykonawca. Na stronie, na BIP-ie, na stronie zamówień wisiała 

dokumentacja, więc nie ma tajemnicy w dokumentacji, proszę pana, nie ma takiej możliwości. 

Oczywiście, ja przyjmuję pana uwagi, że na etapie realizacji, trzeba będzie wygrodzić dwa korty 

od tego placu zabaw. Ja to przyjąłem, i to będą, w ramach robót dodatkowych, bo rzeczywiście, 

jest to istotna informacja, o której ja nie wiedziałem. Ja to przyjmuję, żeby tak to zrobić, żeby na 

jednym korcie zrobić boisko, założyć słupki i można było pograć w piłkę siatkową. Bo pan myśli: 

będą korty, będzie Roland Garros. Nie, nie będzie. To boisko ma służyć dla zabawy, a nie dla 

profesjonalizmu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, poprosił mnie pan Przewodniczący Woźniak o to, żeby 

umożliwić mu, przed panami, którzy się zgłosili wcześniej, wypowiedź. I ja się na to zgodziłam, 

dlatego powiedziałam, żeby ad vocem pan Przewodniczący zaznaczył.  

Natomiast ja chciałam powiedzieć, że w związku z tym apelem do mnie, pana radnego 

Marchewskiego, ja poproszę panie z Biura Rady, żeby zrobiły wyciąg z protokołu w tym punkcie: 

pana wypowiedź i wypowiedź pana Burmistrza Piórko, i pismem przewodnim przekażę to 

Burmistrzowi Szczęśniakowi, ponieważ go dzisiaj nie ma, nie słyszy tej dyskusji.  

A teraz udzielam głosu panu Przewodniczącemu Woźniakowi. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak - dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Wysoka 

Rado, panie Burmistrzu Piórko. Kolejny raz pan radny Marchewski, porusza temat odnośnie 

udziału w realizacji w projekcie Budżetu Obywatelskiego. Jest współwnioskodawcą. Nie dane mu 

było, mimo to, że chodził po prośbie, uczestniczyć czynnie w realizacji projektu, nad którym 

wspólnie pracował z panią radną. Szanowni państwo, to jest niedopuszczalne, uważam. 

Niezależnie kto składa ten wniosek, czy to jest radny, czy to jest mieszkaniec Gminy Jelcz-

Laskowice, jest wnioskodawcą. Uważam, że powinien być czynnie zaangażowany w realizację 

tego projektu. I ja powiem państwu więcej. Kilkakrotnie uczestniczyłem w projekcie Budżetu 

Obywatelskiego i tak samo zostałem potraktowany, jak pan radny Marchewski. I nie chciałbym, 

nie poruszałem tego na sesji, ale to jest moment, bo myślałem, że pan Burmistrz wyciągnie 

wnioski. Pan Burmistrz Piórko nie wyciągnął wniosków z tego. Dlatego chciałbym, żeby wszyscy 

wiedzieli, że to się - mam nadzieję - zdarzyło ostatni raz. Bo mam zupełnie inne doświadczenia w 

realizacji projektu Budżetu Obywatelskiego, który został zrealizowany i jutro będzie odbiór tego 

projektu. Chodzi o mini boiska, które prowadził pan zastępca Burmistrza Marek Szponar. 

Szanowni państwo, to wyglądało w ten sposób, że zostałem zaproszony na spotkanie z 

projektantem, który został wyłoniony i wszystkie ustalenia, które zostały na pierwszym spotkaniu 

zrealizowane, omówione, zostały zrealizowane. Widziałem dokumentację projektową, byliśmy w 

terenie. Wszystko zostało omówione jak należy. Dziś, przepraszam, jutro jest odbiór, też dostałem 

informację, żeby przy tym odbiorze końcowym uczestniczyć. Panie Burmistrzu, można. Ja 

powiem więcej, można i trzeba, i proszę stosować dobre praktyki, a nie zamykać się i pan wie 

najlepiej. Nie. Proszę współpracować z mieszkańcami. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –pan Burmistrz Piórko, proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Powiem tak, ja nikomu, niczego 

nie umniejszam. Tylko chciałbym, żebyście państwo zrozumieli pewne rzeczy, jeżeli przepis 

mówi coś, to nieważne, czy się radnemu podoba, czy się radnemu nie podoba, takie są wytyczne  

i w tych wytycznych musimy się znaleźć. To jest jedno. 

Drugie. Proszę państwa, to jest kwestia ceny, kwestia pieniędzy. Albo coś robimy, albo nie. 

Kolejny temat, proszę państwa, to mówimy cały czas w tej chwili o pomoście nad stawem. 

I powiem państwu, jesteśmy po otwarciu ofert. Jedna oferta mieści się w naszej kalkulacji, ale 

gwarancja jest nie taka i oferta przegrywa. I jest kolejna oferta za 600.000,00 zł, proszę państwa. 

Trzeba sobie zadać pytanie, czy robimy, czy nie robimy? Bo państwo podchodzicie i mówicie tak: 

od początku do końca złote klamki - jeden z radnych mówi. Drugi mówi z radnych: trzeba mieć 

oświetlenie, a w Dziuplinie trzeba oświetlenie. Ja się zgadzam. A trzeci radny mówi, że trzeba 

zrobić drogę do „Biedronki” na Osiedlu Europejskim i skończyć. Ja się też z tym zgadzam. Tylko, 

proszę państwa, musimy brać pod uwagę jedną rzecz, że budżet jest taki, jaki jest i tak krawiec 

kraje, jak materii staje. I to, że ja z panem radnym Marchewskim rozmawiałem, że musimy to tak 
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zrobić, żebyśmy w ogóle zrobili i to będzie, to posłuży jeszcze, bo sam powiedział, że słupki 

malował, a który trzeba wymienić to się wymieni. Od strony ulicy Alei Wolności trzeba przełożyć 

w ogóle ogrodzenie, dołożyć kawałek terenu -to się też zrobi, tu się przełoży, proszę państwa. Te 

rzeczy musimy mieć na uwadze, bo my sobie tam opowiadamy i tak dalej. 

Panie radny Woźniak, boisko za rogiem, to pan zapomniał też przetarg jeden nie wyszedł, drugi 

nie wyszedł, dopiero za trzecim razem się udało. I dobrze, że się udało, proszę państwa. Ba, pan 

składał - jak dobrze pamiętam - trzy wnioski na trzy boiska. No widzi pan, że jednak nie zawsze to 

się udaje. Wyszło tylko dwa i dobrze, że wyszło dwa. I tu, proszę państwa, musimy brać pod 

uwagę tego typu rzeczy. To nie jest tak, czy ktoś chce, czy ktoś nie chce. Czy ktoś chce, czy nie 

chce. Bo niektórym się marzy - nie wiem - oświetlenie boiska „Czarnych”. Ja nie mówię, że nie 

potrzeba, proszę państwa. Te wnioski są składane ileś tam razy. Tylko trzeba sobie odpowiedzieć 

na pytanie, czy oświetlenie boiska „Czarnych”, którzy byli w okręgówce, dzisiaj są w A klasie,  

a jutro może będą w B klasie, a pojutrze w ogóle, inwestowanie iluś milionów złotych w tego typu 

inwestycje, to jest pilna inwestycja, czy mniej pilna inwestycja, proszę państwa? Na to pytanie 

sobie trzeba odpowiedzieć i Burmistrz się tymi rzeczami, takimi analizami, się zajmuje. 

I kończąc, proszę państwa, do pana Przewodniczącego Woźniaka. Nie życzę sobie, panie radny, 

żeby pan do mnie mówił: niech to będzie ostatni raz. Nie życzę sobie tego. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Karolina Kolado, ad vocem. Proszę. 

Radna Karolina Kolado - panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado, pani Przewodnicząca. Ja chciałam tylko 

pokrótce powiedzieć o swoim doświadczeniu, jeśli chodzi o molo. Pamiętam jak, o ile pamiętam 

to było dwa lata temu, pan Burmistrz Piórko dał mi całkowitą wolność. Mogłam ingerować w 

projekt, tak jak chciałam. Tak że moje doświadczenie jest bardzo pozytywne. Miałam bezpośredni 

kontakt z projektantem. Omawialiśmy mailowo kwestie zadaszenia. Trzykrotnie zmieniałam 

praktycznie projekt. I tak jak, jeszcze raz powtórzę, miałam całkowitą wolność. Więc ja mam 

zupełnie inne, bardzo dobre doświadczenie. I dziękuję panu za to. Biuro tutaj inwestycyjne też się 

ze mną kontaktowało w naszym Urzędzie. Tak że tylko tyle. No mam nadzieję, że te relacje się 

poprawią z innymi radnymi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję. Pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni radni. Jeszcze dwie 

kwestie, bo już przyszła pani z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy. 

Dwie kwestie chciałem jeszcze poruszyć w moim wystąpieniu. Kwestia specjalistycznych usług 

opiekuńczych. Jak dobrze pamiętamy, była przeze mnie zwołana taka komisja na początku roku, 

poruszająca ten temat. I tu trzeba przyznać, że ten temat ruszył w Gminie. Powoli, rzeczywiście, 

wchodzimy w rozwiązywanie, w pomaganie w rozwiązywaniu tych problemów. 

Na tej komisji ustaliliśmy pewną rzecz, jeśli chodzi o ogłoszenia, które były kierowane przez 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy w poszukiwaniu specjalistów konkretnych dziedzin leczenia  

i rehabilitacji. I pamiętam, że był problem, że tych chętnych nie było. Ustaliliśmy, że takie 

ogłoszenia, jak się będą pojawiały, to nie tylko na stronie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy, 

ale także na stronie gminnej. Aktualnie jest na stronie MGOPS-u takie ogłoszenie, nie ma jego na 

naszej stronie. Tam jest chyba nabór w październiku, czy na listopad, bo tak żeśmy przeczytali. 

Chciałbym coś na ten temat wiedzieć. W którym miejscu jesteśmy, jeśli chodzi o te usługi 

opiekuńcze? Myślę, że ten głos to Burmistrz przekaże tutaj do pani, która się rzeczywiście tym 

zajmuje.  

Drugie pytanie, jeśli chodzi o przedszkole na ulicy Liliowej. Bo wczoraj o tym dyskutowaliśmy na 

komisji, a mamy pytania od rodziców, bo wiemy, że dzieci będą uczęszczały w różne miejsca.  

W jaki sposób rodzice zostaną powiadomieni? Bo wczoraj Burmistrz o tym mówił, czytał nam, 

radnym, ale dziś pewnie i mieszkańcy nas oglądają. Czy jakieś w tym kierunku zostały podjęte 

działania? Czy zostaną podjęte w najbliższym czasie? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja odpowiem w sprawie 

przedszkola przy ulicy Liliowej. Jest decyzja, że będą przeniesione grupy przedszkolne do: 

- 3-latki - w Szkole Podstawowej nr 2, 

- 4-latki w Szkole Podstawowej w Miłoszycach, 

- 2 grupy i 5-latki w Centrum Sportu i Rekreacji. 

Wstępna zgoda Sanepidu jest. Dzisiaj byłem z paniami z Sanepidu i z panią Dyrektor Śliwą na 

oględzinach tych pomieszczeń. Czekamy na decyzję. Jeżeli będzie decyzja - mam nadzieję, że 

jutro powinna być decyzja na tak - to jestem umówiony już z panem Prezesem Czubakiem, że da 

ludzi do przewiezienia tych potrzebnych sprzętów, do poszczególnych lokalizacji. I od dnia 31 

października byłyby czynne te oddziały. Jeszcze pani Dyrektor wystąpiła do rodziców - z tego co 
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wiem - z zapytaniem, bo trzydziesty pierwszy to poniedziałek, a pierwszy wtorek, więc tych dzieci 

może być mniej - ile dzieci chętnych do przedszkola na 31 października, to wtedy w zależności od 

ilości dzieci, otworzylibyśmy trzydziestego pierwszego, jeden, czy dwa, czy więcej punktów. 

Natomiast od 02 listopada - mam taką nadzieję - no czekam na decyzję z Sanepidu, ale mam 

nadzieję, że będzie pozytywna, w tych punktach, o których powiedziałem, byłyby dzieci przez 

miesiąc listopad. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Szponar. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - proszę Państwa. Ja troszeczkę wprowadzę korektę do wypowiedzi Burmistrza 

Piórko, ponieważ nastąpiły malutkie zmiany w dniu dzisiejszym. Biorąc pod uwagę, faktycznie 

poszczególne grupy wiekowe i warunki jakie są w tych trzech lokalizacjach, tutaj myślę, że musi 

nastąpić lekka korekta przeznaczenia poszczególnych lokalizacji dla poszczególnych grup 

wiekowych, ze względu na warunki, jaki jest węzeł, po prostu, w danym momencie, sanitarny i co 

jest korzystniejsze, lepsze, łatwiejsze dla danej grupy wiekowej. Takie najlepsze warunki, 

bezwzględnie, ze względu chociażby na wiek, to objęci są trzylatki, więc tutaj nastąpi 

prawdopodobnie zamiana. Tak że trzyletnie dzieci trafią do Miłoszyc, czteroletnie do „Dwójki”, 

pięcioletnie na halę sportową. I ta informacja, oczywiście po sprawdzeniu, po otrzymaniu 

ostatecznie odpowiedzi, przez Sanepid, stwierdzającej warunki odpowiednie sanitarne, że te trzy 

lokalizacje spełniają, ta informacja trafi - już taka ostateczna, konkretna - do rodziców, żeby  

tym szumem informacyjnym czasami nie wprowadzić faktycznie rodziców niepotrzebnie w 

kłopoty. Tak że informacja najprawdopodobniej w dniu jutrzejszym, najpóźniej do godziny 14:00 

powinna do rodziców, przez Dyrektora Przedszkola, być skutecznie przekazana. Natomiast, tak 

jak Burmistrz Piórko powiedział, może się w poniedziałek jeszcze nie otworzyć, te trzy 

lokalizacje, ze względu na to, że również do jutra czekamy na potwierdzenie rodziców, którzy 

rodzice będą chcieli, żeby ich dzieci były zaopiekowane w poniedziałek. Bo przypomnę, że to jest 

ten dzień jednak wyjątkowy i wiele rodziców, podejrzewam, że nie pośle dzieci do przedszkola, ze 

względu na to, że będzie tak samo na wyjeździe. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Tadeusz Babski. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - panie Radny, jeżeli mogę. Pani Przewodnicząca, bo drugie pytanie, dotyczące 

specjalistycznych usług opiekuńczych - prosiłbym panią Kierownik o udzielenie odpowiedzi. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –przepraszam panie radny. Bardzo prosimy panią do mównicy, do 

mikrofonu. Dziękuję. 

z-ca Kierownika MGOPS Anna Połomska - dzień dobry. Szanowny panie Burmistrzu, Szanowna Rado.  

Ja chciałam, w odniesieniu do tych usług, powiedzieć, że po spotkaniu, które miał miejsce, ja 

wysłałam mailowo informacje do szkół, przedszkoli, do poradni, do przychodni, tak że informacje 

takie zostały przekazane. Na chwilę obecną z usług opiekuńczych korzysta tylko jedna osoba, 

jedno dziecko. Jest to dwóch specjalistów: jest logopeda i specjalista dogoterapii. Teraz 

wnieśliśmy kolejne zapytania ofertowe, ponieważ pojawiło nam się kolejne podanie o takie usługi. 

I my nie gromadzimy, tak jakby specjalistów, nie mamy takiej bazy danych, ponieważ my 

możemy takie zapytanie ofertowe, z takim zapytaniem wystąpić w momencie, kiedy nam się 

pojawi faktycznie podanie. Tak że nie wiem, czy taka odpowiedź jest... 

 

 (…) 

 

z-ca Kierownika MGOPS Anna Połomska – znaczy, ja myślę, że tak. Tylko nie wiem, jak miały by być 

sprecyzowane, bo... 

 

 (…) 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – sporządzamy protokół. Tak że dyskusja między państwem nie trafi do... 

z-ca Kierownika MGOPS Anna Połomska - to znaczy, nie wiem, panie radny, jakie informacje miały być 

umieszczone. Czy chodzi o to, żeby na stronie Urzędu było też zapytanie ofertowe umieszczone, 

czy...? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja myślę, że to są szczegóły, które można doprecyzować 

niekoniecznie na sesji. I to, co pani powiedziała jest istotne, że po prostu, jakby pod konkretne 

zapotrzebowanie, prawda? Ja myślę, że już pan Burmistrz tutaj popilotuje, Burmistrz Szponar, tak, 

żeby to wszystko funkcjonowało, tak jak się tego spodziewamy.  

Nie wiem. Czy pani chce coś jeszcze dodać w tej chwili? 

z-ca Kierownika MGOPS Anna Połomska – nie. Ja myślę, że to wszystko. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję serdecznie w takim razie. I teraz pan radny Tadeusz Babski. 

Proszę. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Pod koniec stycznia 

br., Rada Miejska przyjęła uchwałę, zatwierdzającą regulamin handlu w piątki i w soboty na 

miejskim targowisku. I, między innymi, ta uchwała wprowadziła taki zapis, że rolnicy  

i domownicy mogą handlować nieodpłatnie, ale głównie też miała uporządkować handel na 

targowisku. I było tam określone, że ma być wydzielony teren, na którym będą mogli rolnicy  

i domownicy handlować artykułami rolno-spożywczymi, zgodnie z przepisami unijnymi. No 

chciałbym powiedzieć, że dzisiaj osoby, które korzystają z tego targowiska, mogą stwierdzić, że 

nie ma takiego wydzielonego miejsca, gdzie handluje się tylko artykułami rolno-spożywczymi,  

bo tymi artykułami to się handluje między pościelą, między butami, między meblami i nie jest ten 

przepis, czyli ta uchwała nie jest do końca realizowana. Chciałbym się zapytać pana Burmistrza, 

kiedy to zostanie uporządkowane? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Szponar. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja może, jakby sprostuję 

troszeczkę pana radnego, pana Przewodniczącego. Ta uchwała, ta ustawa właściwie, nie 

nakazywała uporządkowania targowiska. Natomiast, ona nakazywała wyodrębnienie, czy 

wskazanie miejsca, gdzie rolnicy mogą prowadzić sprzedaż swoją i to zostało zrobione, takie 

miejsce jest wydzielone, jest wskazane. Jest to właściwie ta część targowiska od strony 

„Harpena”, od ogrodzenia. Tylko, że ja może przypomnę panu radnemu, a może poinformuję 

państwa, może państwo nie o wszystkim wiecie, że wielu właśnie rolników, którzy wcześniej 

handluje już na targowisku, sprzeciwiło się wręcz nawet. Pisało do Burmistrza, że oni chcą 

pozostać tam, gdzie są, bo tam ich klienci znajdują, oni od wielu lat prowadzą tam działalności  

i oni nie chcą się przenieść. Natomiast, to nie był obowiązek, ta ustawa nie wprowadzała 

obowiązku przeniesienia, tylko dania możliwości i wprowadzała również zwolnienie  

z opłat targowych, jeżeli w danej gminie takie opłaty są prowadzone. Dlatego, w dalszym ciągu 

twierdzę, i tak jest, że ten teren jest wydzielony i w każdej chwili, jeżeli rolnik będzie chciał 

prowadzić sprzedaż, będzie mu wskazywane to miejsce, żeby mógł spokojnie handlować. 

Natomiast, wielu rolników - tak jak powiedziałem wcześniej - nie chce sprzedawać, więc inkasent 

targowiska wskazuje te wolne miejsca innym sprzedającym, którzy się zgłoszą do handlu po 

prostu, szczególnie tego sobotniego. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Babski, ad vocem. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie. Ja jeszcze przed, dużo, 

dużo przed sesją, wnioskowałem tutaj, na tej sali o to, żeby uporządkować handel artykułami 

rolno-spożywczymi, żeby to nie było tak, że ziemniakami handlujemy między pościelą czy 

meblami, czy mięsem, kiełbasą, i tak dalej. Moim celem było złożenie takiej propozycji, żeby 

uporządkować ten handel po to, żeby osoba, która wchodzi na targ, wie, że tu handlujemy - tak jak 

to w cywilizowanych krajach jest, proszę państwa - tu handlujemy rybami, warzywami, owocami, 

tu handlujemy pościelą, tu butami. Żeby osoba, która wchodzi na targowisko wiedziała, że w tym 

miejscu kupi to, w tym miejscu kupi to. Chodziło mi o takie uporządkowanie. Ale uchwała, proszę 

państwa, no wydawało mi się, że to uporządkuje. No niestety nie uporządkowała. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pani radna Janina Hernas. Proszę. 

Radna Janina Hernas - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Wracam do - nie 

wiedziałam, że to taki problem - do Budżetu Obywatelskiego, do kortu tenisowego. Walczyłam 

przez dwa budżety, a więc złożyłam za pierwszym razem, ja sama, złożyłam projekt do Budżetu 

Obywatelskiego, na budowę tego kortu. Przegrałam, nie dałam rady sama. I w następnym roku, 

już poprosiłam pana radnego Wincentego Marchewskiego, w związku z tym, że uważam też, że to 

jest obok jego pracy, więc żaden problem, że człowiek być może czasy są takie, a nie inne, będzie 

miał fajnie i satysfakcję, że ma coś nowego, na czym może też i uzupełniać czas pełniej  

w pracy. Nie wiedziałam, że doszło do eskalacji problemu jakiego, według mnie, nie ma. 

Współpraca z Burmistrzem Piórko i z ludźmi, którzy zajmowali się projektem, według mnie, była 

wzorowa. Jestem laikiem. Uważam, że piekarz piecze chleb, lekarz leczy, a budowlaniec, buduje. 

I no niestety, musimy ufać ludziom, którzy się na tym znają. I dlatego też, no zaufałam 

Burmistrzowi Piórko, jak również ludziom, którzy się tym zajmują i dziękuję bardzo. I prosiłam 

też, mojego kolegę, z którym, no wygraliśmy ten kort tenisowy, który będzie służył na lata długie 

społeczeństwu, że no tylko nas spokój uratuje, bo czasy są ciężkie, pieniążków mało, a nie 

wiadomo skąd wziąć, żeby to wszystko było, tak jak mówi Burmistrz Piórko, złote klamki. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. pani radna Joanna Kamińska. 
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Radna Joanna Kamińska - panie Burmistrzu, mam tylko pytanie dotyczące tego, o czym mówił pan radny 

Babski. Proszę mi powiedzieć, bo może źle zrozumiałam, albo wcale, chodzi o tę uchwałę 

wprowadzoną 28 stycznia, dotyczącą tych rolników. Chodzi mi o to, czy rolnik, który w tej chwili, 

na przykład, będzie sprzedawał kwiaty w wyznaczonym na targowisku miejscu, on ponosi tę 

opłatę za to targowisko, wyznaczone miejsce, czy w związku z tą uchwałą, nie? Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Szponar. Proszę.  

z-ca Burmistrza Marek Szponar - jeżeli rolnik sprzedaje swoje produkty rolnicze – zaznaczam - to tak, jest 

zwolniony z opłaty targowej. W sumie, tak prawdę mówiąc, ta ustawa nie do końca to rozgranicza 

i tutaj wprowadza znowu pewien chaos. No nie do końca. Mówi o tym, że ma się wyznaczyć 

tereny, gdzie rolnicy mają prawo, że tak powiem, prowadzić sprzedaż. Natomiast, jeżeli rolnik 

sprzedaje na innym terenie, też praktycznie ta ustawa go chroni i zwalnia go z odpłatności. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pani radna Karolina Kolado. 

Radna Karolina Kolado - panowie Burmistrzowie, pani Przewodnicząca, Szanowna Rado. Pan radny Babski 

wprowadził nas w tematykę targu, to ja też tutaj chciałabym parę zdań i parę pytań. Dwa razy w 

tygodniu jestem na targu, ponieważ obsługujemy lodówkę społeczną i tam, u pana M., odbieramy 

warzywa w poniedziałki i piątki. I to doświadczenie spowodowało, że rozmawiam coraz więcej z 

ludźmi na targu, którzy mają bardzo duży problem odnośnie prądu. Ja trochę zwlekałam z tym 

pytaniem ze względu za ten kryzys energetyczny. No natomiast, tak jak wspomniałam, pan Babski 

wszedł w ten temat, to chciałbym zapytać pana Burmistrza jak może zostać rozwiązany problem 

braku prądu na targu? Ludzie ciągną prąd od pana M., który nie wie jak ma ich rozliczać w 

dzisiejszych czasach, ponieważ nie ma dostępu do tej całej skrzynki – tak? Drobni handlowcy, 

którzy tam sprzedają, mówią, że chcą płacić za prąd w formie kupna biletów i tak dalej. Jak pan 

Burmistrz to widzi? Czy jest możliwość, żeby ci ludzie mogli się podłączyć? Bo idzie zima, będą 

chcieli - nie wiem - zrobić sobie tam herbatę. Nie chcą kraść tego prądu, o co byli ponoć 

posądzani wcześniej. Natomiast, dalej ten problem istnieje. I jak pan może temu zaradzić? 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Szponar. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - proszę państwa. Faktycznie, infrastruktura targowiska jest stara, nie muszę 

chyba nikomu o tym mówić, bo państwo przecież znacie targowisko. Bardzo często sami, przecież 

korzystacie z tego targowiska i wiecie o tym, że możliwości, na przykład, podłączenia do 

instalacji elektrycznej tam nigdy nie było. Natomiast, faktycznie wcześniej były różne praktyki 

nieformalnego podłączenia do istniejących toalet i tutaj faktycznie to dzisiaj groziło i po pierwsze, 

ta instalacja była do tego niedostosowana, więc różnego rodzaju ryzykiem narażenia, wręcz nawet 

i życia, nie tylko zdrowia, ale również i kwestia rozliczenia tego ewentualnie prądu. Tak że 

rozwiązanie jest tylko jedno, jeżeli przystąpimy w końcu do modernizacji tego targowiska, to 

wtedy niewątpliwie będzie możliwość faktycznie również załatwienia tego problemu, że część, na 

przykład, stoisk będzie mogło być wyposażone w - tak prawdę mówiąc - instalacje elektryczne 

typu możliwością podłączenia się różnych - tak prawdę mówiąc - urządzeń. Bo, proszę państwa, 

na co dzień większość osób nie potrzebuje zasilania elektrycznego. My mówimy najczęściej tutaj 

o sprzedaży typu, gdzie występują, na przykład, lady chłodnicze, gdzie jest, na przykład mięso i 

faktycznie ten problem jest. Co prawa, w wielu miejscach jest to rozwiązywane, że prowadzi się 

sprzedaż z samochodu, który ma lady chłodnicze i ma swój agregat, więc tutaj nie musi mieć 

podłączenia zewnętrznego. Tak że bez modernizacji targowiska, ten problem będzie trudny do 

rozwiązania. Co prawda, w tej chwili projektujemy nową toaletę, która powinna uwzględniać 

również, czy będzie miała możliwość podłączenia się, trzy, czy cztery takie możliwości będą. 

Natomiast, jak to ostatecznie zostanie rozstrzygnięte i jak to ostatecznie będzie można 

wprowadzić w życie, będzie naprawdę trudne do przedstawienia, ponieważ to nie jest kwestia 

tylko samej możliwości, żeby mieć tę wtyczkę i kontakt, tylko w zależności od tego, gdzie ten 

człowiek prowadzi tę swoją sprzedaż i z czego, kwestia zasilania, kabla przeprowadzenia, tego 

naprawdę w prosty sposób się nie da tak załatwić. Ponieważ instalacja, czy podłączenie musi być 

bezpieczne nie tylko dla tego, kto się podłącza, ale dla wszystkich osób, które przebywają w tym 

momencie na targowisku. Do tej pory, jeżeli te kable były porozciągane i są porozciągane, jest to 

niestety wprowadzanie niebezpieczeństwa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Babski, ad vocem. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Ja zacytuję regulamin 

określający zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników: 

§1 ust. 1.Niniejszy regulamin dotyczy wyłącznie handlu zwolnionego z opłaty targowej, 
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prowadzonego przez rolników i ich domowników w piątki i soboty – podkreślam - na 

wyznaczonym terenie, położonym na targowisku miejskim w Jelczu-Laskowicach.  

Czyli nie wszędzie, gdzie się rolnik ustawi i handluje. W wyznaczonym miejscu i to miejsce 

wyznacza zarządca. O to co tutaj pytała pani radna, czyli w wyznaczonym, konkretnym miejscu. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - panie Przewodniczący. Zgadzam się z panem, że tak jest zapisane w 

regulaminie, ale odsyłam również pana do ustawy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Michał Wolski. Proszę. 

Radny Michał Wolski - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado. Ja jeszcze wrócę, te 

tematy się tak mieszają, do Budżetu Obywatelskiego. Też mam pewne doświadczenia, dwa 

projekty zrealizowaliśmy. Ja jestem raczej w tej dobrej sytuacji, że pracownicy Gminy dzwonili  

i tam pewne rzeczy ze mną ustalali, czy dopytywali, ustalaliśmy pewne szczegóły. Natomiast, 

uważam, że w świetle tutaj rzeczy, które zostały powiedziane, wydaje mi się, że może spróbujmy, 

w momencie kiedy będziemy gotować kolejny regulamin konsultacji społecznych, pod tytułem 

Budżet Obywatelski, wprowadzić taki zapis, gdzie określimy udział tego czynnika społecznego. 

Również na etapie - no powiedzmy, jakichś prac projektowych. To jest coś co … Tu nie chodzi  

o to, żebyśmy przeszkadzali, czy żebyśmy nagle wymyślali rzeczy, których w tym projekcie nie 

przewidywaliśmy, czy mówił pan Burmistrz o cenach. To nie my będziemy pomagali, czy w ogóle 

wpływali na państwa, jeżeli chodzi o wybór oferty. Ale myślę, że fajnie byłoby odebrane, gdyby 

osoba, która złożyła projekt, która chodziła później po mieszkańcach, bo przecież dzisiaj my 

wiemy, że teraz trwa głosowanie. Ja chodzę po mieszkańcach, zbieram podpisy. My jesteśmy – 

myślę - tym gwarantem jednak społecznym, że ten projekt jakoś mocno nie odjedzie od tego, na 

co ludzie głosowali. W moim przypadku, na przykład, były pytania z Urzędu o kształt – bo 

myśmy robili wiatę integracyjną. Ten kształt, który dzisiaj tej wiaty jest, on jest w faktycznie 

uzgodniony i mam to miłe poczucie, że również ze mną uzgodniony. Robiliśmy oświetlenie 

boiska w Chwałowicach. Myśmy składali w projekcie wyraźne informacje, wyraźnie o tym, że to 

miałoby być na sześciu słupach, dlatego że firma wcześniej zapytana, która się takim 

oświetleniem konkretnie zajmuje, no sugerowała, że słupów powinno być sześć, specjalnie 

rozstawionych wokół boiska. Tak naprawdę te nasze rozmowy z Urzędem spowodowały, że 

poprawiliśmy coś, co gdzieś w pewnym momencie się pojawiło, bo Urząd, czy pracownicy 

Urzędu, w pewnym momencie, wnioskowali do projektanta o zrobienie tego oświetlenia na 

czterech słupach, w narożnikach. Firma, która to wcześniej z nami konsultowała, wyraźnie 

mówiła, że jeżeli gramy w tenisa, to słupki narożne, czy te słupy oświetleniowe narożne się nie 

sprawdzają. Ale to ustaliliśmy z pracownikiem Urzędu i ja sobie cenię to, że te rzeczy gdzieś, w 

jakichś w rozmowach ze mną również, jakby zostałem dopuszczony do głosu w momencie, gdy z 

firmą projektującą pewne rzeczy były ustalane. Wnoszę jakby tylko o to, żebyśmy my, jako radni, 

tam, w tym momencie, kiedy będziemy po raz kolejny mieli na stole regulamin Budżetu 

Obywatelskiego, żebyśmy się temu przyjrzeli. Ten regulamin w paru miejscach już próbowaliśmy 

ulepszyć. Czasem to wychodziło lepiej, czasami gorzej. Ale to chyba w naszych rękach, żeby ten 

czynnik społeczny naprawdę tutaj w jakiś sposób usankcjonować na etapie tych prac już później 

projektowych, przynajmniej. Ale też odbiory - fajna sprawa - gdybyśmy też mogli być, jako 

wnioskodawcy, podczas odbiorów tych wszystkich prac. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję. Moja wypowiedź będzie dotyczyła oczywiście 

Budżetu Obywatelskiego, bo dzisiaj ten temat zdominował sprawy samorządowe. I, Szanowni 

państwo, moje doświadczenia, jeśli chodzi o Budżet Obywatelski, no są pozytywne. Ja byłem 

inicjatorem i wnioskodawcą oświetlenia zabytkowego kościoła św. Stanisława Biskupa  

i Męczennika. Gdzieś tam - delikatnie mówiąc - trzymałem rękę na pulsie. Inwestycja została 

wykonana pięknie, ładnie. Efekt będzie widoczny zapewne jak minie kryzys energetyczny, bo 

oświetlić, no jednak to są olbrzymie koszty. Natomiast, chciałbym wrócić do tego, co powiedział 

pan radny Marchewski Witek, czyli panie Burmistrzu, tych drzew niefortunnych, które tam rosną 

przy tej inwestycji budżetowej, przy korcie. Te drzewa rzeczywiście podważają asfalt. Jeśli te 

drzewa nie zostaną - no trudno - usunięte. Trzeba podjąć taką decyzję, panie Burmistrzu, bo to 

będzie wyrzucanie pieniędzy. To jest jedna jakby sprawa. 

Druga sprawa. Tam niedaleko rosną topole, tam jest klon - my mówimy o drzewie gatunek klon, 

natomiast z boku też rosną topole. Topole mają to do siebie, że oprócz liści, wiosną zrzucają 

nasiona z owocnią taką bawełnianą. Jak to wejdzie wszystko w tę strukturę kortową, to tego nie da 

rady ani zmiotką, ani grabiami - nie wiem - ręcznie może igiełką wybierać trzeba, bo jest taka jest, 
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no wszyscy wiemy, jak to wygląda, prawda? Czyli ta bawełna, która później lata wszędzie, po 

całym osiedlu? Topole są zaatakowane przez jemioły, więc jest okazja je skutecznie gdzieś tam 

wyeliminować. A z tym klonem, to pan Burmistrz musi podjechać i zobaczyć, bo naprawdę 

szkoda inwestycji. 

Jeszcze jedną rzecz, chciałbym zwrócić uwagę. Pan Burmistrz powiedział, że te korty mają być dla 

zabawy, a nie dla profesjonalistów. Ja uważałem, że skoro wnioskodawcy mówili o korcie, to tam 

będą jednak grać głównie osoby, które grają w tenisa. I tutaj, gdzieś tam rozmawiałem  

z mieszkańcami, mieszkańcy mieli pewne obawy, jeśli chodzi o natężenie hałasu. Bo uderzenia 

piłeczki, jednak gdzieś tam są jakieś, jakiś tam hałas wydają. I, panie Burmistrzu, jeśli to co pan 

radny Witek Marchewski mówił o wymianie słupków, czy - nie wiem - ale to pan Burmistrz niech 

też rozważy, czy nie należałoby zwrócić uwagę na ewentualne zamontowanie (…) jakichś 

ekranów dźwiękochłonnych, ale przynajmniej jakichś ograniczeń, które by wyeliminowały hałas. 

Szanowni państwo, to takie jest dziwne, ale jeżeli ktoś mieszka nie w tym miejscu, to może to 

budzić uśmiechy. Natomiast, ludzie mieszkają, tam jest blok Spółdzielni Mieszkaniowej, tam są 

bloki TBS-ów niedaleko, troszeczkę dalej. Troszeczkę dalej jest Osiedle Komunalne, bloki.  

No powiedzmy, ludzie ci zadają pytanie, czy nie będzie hałasu. Nie wiem, ma być nie Rolanda 

Garrosa, ma być kort dla zabawy. Panie Burmistrzu, jeśli tak, no to znaczy, że będzie cicho, 

spokojnie. To jest jakby jedna sprawa. 

Druga sprawa. Nie, to znaczy to był ten kort. 

Trzecia sprawa, dotycząca, korzystając z obecności pana Prezesa, chciałbym się zapytać pana 

Burmistrza i pana Prezesa o czystość nad stawem. W tej chwili powstaje tam inwestycja Budżetu 

Obywatelskiego, strefa-relaksu - tak jakoś to nazwijmy. Jest już prawie w połowie, albo prawie na 

ukończeniu,. bo już jest grunt utwardzony. Niedługo będzie kładziona kostka. I teraz mam 

pytanie. To wiadomo, strefa relaksu, odpoczynku, ale także będzie to generować nieczystości.  

W tym roku, proszę państwa, nie było - ja nie wiem, ja tutaj jestem od dziecka ze stawem 

związany - nie było tak zanieczyszczonego stawu. W tym roku, naprawdę to jest katastrofa. Mimo 

tego, że tak ratownicy sprzątają w czasie sezonu kąpielowego. Pan Prezes wysyła swoje ekipy do 

obsługi, do wywiezienia śmieci, tych które są w kubłach. Wędkarze zbierają śmieci 

indywidualnie, gdy przyjeżdżają na stanowisko powędkować. Mamy to w regulaminie napisane, 

więc to jest obowiązek wędkarski. Dwa razy do roku, robimy akcję nad stawem „Czyste 

Akweny”. Zbieramy wiosną i jesienią wszystkie śmieci. Zresztą, dziękuję panu Prezesowi, bo 

współpracujemy razem i, między innymi, tam gdzieś worki, czy odebranie tych śmieci od nas, pan 

Prezes jakby w tym uczestniczy także. Szanowni państwo, ja mam takie pytanie dotyczące właśnie 

tej strefy. No jednak będzie to generowało śmieci. Czy jest opracowany harmonogram? Kto 

będzie to zbierał? Kto będzie odpowiedzialny? Czy pan Prezes z firmą ZGK, czy pan Kierownik 

basenu? Bo on jest zarządcą de facto, jakby pierwszego stawu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Przewodniczący, 5 minut. Proszę zmierzać do końca. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – już kończę, już ostatnie pytanie. Znaczy, już kończę to. 

Czyli czy zostało to opracowane? Kto będzie to zbierał? Ponieważ na nas spoczywa, jakby 

obowiązek utrzymania czystości. 

I jeszcze jedna sprawa. Tam będzie miejsce na ognisko. Panie Burmistrzu, kto będzie 

zabezpieczał, być może, drewno na to ognisko? Czy my, czy osoby przyjeżdżające? Blisko jest 

las, ja nie wiem, jak to będzie z przepisami. 150 metrów od lasu ogniska otwarte mogą być 

palone? To jest jedna rzecz. 

A druga sprawa. Użytkownicy tego miejsca mogą nam cały, znaczy pół lasu wyciąć, jakby - no bo 

tak będzie. Czyli zaśmiecenie. Proszę o odpowiedź jak to będzie wyglądać z harmonogramem? 

Kto będzie odpowiedzialny? Bo to trzeba już ustalić w tej chwili, żeby od - no nie wiem - tam od 

wiosny już to wszystko funkcjonowało. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Temat wraca jak bumerang. 

Budżet Obywatelski, różnie, różniście, różne projekty są realizowane, jak państwo sami 

potwierdzacie. I tutaj pan radny Stachnio mówi, no jest zadowolony ze swojego projektu. Chociaż 

ja też jestem zadowolony, ale projekt powstał z bólami. Nie było, proszę państwa, lamp. 

Musieliśmy termin przesuwać. Dobrze, że został rozstrzygnięty w pierwszym przetargu. Proszę 

państwa, tak że tu, te rzeczy rodzą się w bólach. Jeżeli chodzi o słynny kort, już praktycznie. 

Wycinka drzew, klon. Proszę państwa, jeżeli wykonawca uzna, że będzie miał wpływ po 

przycince, dalej mógł uszkadzać nawierzchnię, wtedy będziemy rozważać wycinkę tego drzewa. 

Natomiast ja jestem przeciwnikiem wycinania drzew, proszę państwa, dla wycinania. Bo jeżeli 

liście spadną to, to powiedziałem, trzeba je po prostu pograbić. Natomiast, jeżeli chodzi o to pole 
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wkoło, no to nie jest przedmiotem inwestycji i tutaj no trzeba by było też się nad tym zastanowić, 

czy ciąć teraz, czy co z tym fantem zrobić? Ale, mówię, to nie jest teren objęty inwestycją, więc 

nie możemy realizując inwestycję wycinać wszystko, co mamy w zasięgu wzroku. 

Kolejny temat, proszę państwa, hałas. No nie wyobrażam sobie, ogrodzenia kortu czterometrowym 

ekranem, bo to - nie wiem - czy to się śmiać, czy płakać, proszę państwa. I współczuję tym, którzy 

będą grali tam w środku. Więc ogrodzenie jest przewidziane z siatki o małych oczkach - tak? żeby 

piłka tenisowa nie wyskoczyła, więc to też tłumi dźwięk. 

Kolejna sprawa, to nie jest tłocznia w dawnych Jelczańskich Zakładach Samochodowych, tylko 

boisko sportowe, proszę państwa. Odległości od okien są dość znaczne i to się na pewno mieszczą 

w obowiązujących przepisach. 

Kolejny temat, to strefa-relaksu. Jeżeli chodzi o temat kto będzie dostarczał drewno? No Budżet 

Obywatelski tego chyba, ja nie pamiętam, żeby przewidział. I to jest taka uwaga, że trzeba 

zwracać bardzo szczegółowo, analizując projekty zgłaszane pod każdym kątem. I teraz pytanie, 

jak ktoś nie uwzględnił tego drzewa na ognisko, to wyrzucamy taki projekt, czy go przyjmujemy? 

No jest to wada, no bo ktoś tam tego nie dopatrzył, ale to taki żart, proszę państwa. Tak że mówię, 

żeby te projekty przyjąć, one są w znacznej części bardzo słuszne, w części no takie sobie,  

a w części są - no delikatnie mówiąc - według mnie, niesłuszne. 

I wracając do nieczystości. Tu może Burmistrz Szponar będzie, może szczegóły, ale nie wiem czy 

potrzebne są szczegóły. Proszę państwa, za teren odpowiedzialna jest Pływalnia, czyli Kierownik 

Zakładu Budżetowego pod nazwą Pływalnia Miejska i to on winien sobie zorganizować 

utrzymanie czystości i porządku. Pan Prezes Czubak, ze swoją firmą, świadczy usługi na zlecenie. 

Charytatywnie pan Prezes usług nie świadczy. Ktoś musi mu zlecić, ustalić z nim częstotliwość  

w umowie i on to realizuje. I tutaj te koszty oczywiście winna ponieść, powinien ponieść zarządca 

tejże nieruchomości, oczywiście z budżetu gminy, bo zakład budżetowy dostaje z budżetu gminy. 

Natomiast Gmina, skoro oddała w zarząd ten teren, no nie może tutaj Gmina bezpośrednio w tym 

procederze partycypować, ale pośrednio, poprzez dotacje, tak. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pani radna Karolina Kolado. Proszę. 

Radna Karolina Kolado - ja ad vocem do mojego Szanownego kolegi Ireneusza, radnego. Irku, chciałbym pewne 

rozwikłać wątpliwości odnośnie, może najpierw strefy relaksu. Boisz się, że strefa relaksu 

przyniesie wzmożoną ilość nieczystości, rozumiem, tak? Na etapie projektowym, myśleliśmy już 

o tym wcześniej i zaplanowaliśmy wymianę koszy na śmieci na betonowe, na plaży również, czyli 

nie tylko w okolicach strefy relaksu, tylko również na plaży. Mają być, chyba dwa razy większe 

gabarytowo, o ile pamiętam i znacznie większa ilość, niż jest do tej pory. Czyli nie tylko strefa 

relaksu, również plaża ma być zaopatrzona w kosze betonowe. 

Kolejna rzecz to kort tenisowy. Może powiem tak, jestem dwa razy w tygodniu na kortach 

tenisowych na Techników. Grywam tam, jest blok obok i nigdy nie słyszałam, żeby ktoś się 

skarżył na różnego rodzaju odgłosy. Grywamy w singla, grywamy w debla, grywamy w miksta. 

Jest nas trochę. Dziękuję Ci w ogóle, Szanowny radny za to, że bardzo dbasz o ten kort. 

Naprawdę, tutaj wielkie gratulacje, bo dużo pracy widać i nowa siatka, i stoliki, i krzesełka. Tak 

że bardzo się cieszę, że Witek Marchewski tak bardzo się stara o utrzymanie, o czystość na tym 

korcie. 

Ja dendrologiem nie jestem, natomiast jestem też w niedzielę na kortach na Stadionie Olimpijskim 

we Wrocławiu i tam są drzewa. I tak jak pan Romuald, nasz Burmistrz Piórko powiedział, no po 

prostu liście trzeba zbierać. Jeżeli będzie taka potrzeba, to ja Ci Witek pomogę, naprawdę. Ale 

wydaje mi się, że wycinać drzew nie należy, tylko po prostu jakoś zbierać. A myślę, że tutaj, jako 

społeczność tenisowa, to Ci pomożemy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja tych odgłosów piłeczek tenisowym 

bym się mniej obawiała niż odgłosów, jak na przykład pan Rafael Nadal serwuje, albo odbiera 

woleje bekhendy. 

Dziękuję bardzo. Pani radna Hernas. Proszę uprzejmie. 

Radna Janina Hernas - proszę państwa, pani Przewodnicząca, Szanowni panowie Burmistrzowie, Szanowna 

Rado. Opuściły mnie siły. Cieszyłam się bardzo, że zaczął się już pierwszy remont przy korcie 

tenisowym. I jak kilka miesięcy temu usłyszałam krytyczne uwagi, a propos właśnie tych 

odgłosów, tych innych rzeczy, prosiłam, żeby nie zabierać tematu wtedy, kiedy nie potrzeba. Ale 

to się ciągnie. Nie komentowałam w ogóle, żadnych Budżetów Obywatelskich kolegów  

i koleżanek radnych. Ja widzę, że w naszej Radzie, wszyscy się na wszystkim znają. Dobrze 

byłoby jak byśmy patrzyli na swoje podwórko i pilnowali tego. Ja, naprawdę, proszę mi wierzyć, 

ponieważ ten kort tenisowy powstanie blisko też osiedla, w którym, w blokach mieszkają ludzie 

starsi i naprawdę mam dobry kontakt z tymi mieszkańcami, bo są to niejednokrotnie pacjenci 
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mojej poradni, poradni w której pracuję. I pytam, i nikt się niczego nie boi. Cieszą się, że jest,  

że się coś dzieje. Bo chciałam powiedzieć brzydko, a miałam tego nie mówić. Panie Burmistrzu, 

zawsze pan mnie hamował, że społeczeństwo często mówi, że Partyzantów i ten kort, to taki 

Bronx, bo tam za halą było brudno i zaniedbane. Wreszcie jest porządek i zaczęło się coś dziać. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, pan w tym punkcie zabierałby głos 

po raz który? A, pierwszy. 

Nie, nie ad vocem to ja nie pytam. W ogóle pytam. Bo czeka w kolejce jeszcze pani 

Przewodnicząca Osiedla Domków Jednorodzinnych, która się zgłaszała, dawała tutaj znać 

Przewodniczącemu Woźniakowi. Więc bardzo proszę, pan Przewodniczący. Tylko proszę krótko  

i potem pani Przewodnicząca. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Pierwszy raz zabrałem w trybie 

normalnym dzisiaj w sprawach samorządowych. Teraz ad vocem. Niektórzy trzy razy, może 

nawet cztery razy zabierali głos. Taka moja drobna uwaga. 

Natomiast, chciałbym odpowiedzieć, na wypowiedź pani radnej Hernas. Ja przekazywałem opinie 

mieszkańców, którzy w tym obrębie mieszkają, tylko tyle.  

Natomiast, ja bym jeszcze raz pana Burmistrza dopytał o harmonogram. Czy zostanie sporządzony 

harmonogram sprzątania tego terenu wokół całego stawu? Nie tylko tego z tej strefy relaksu. 

Dlaczego? Bo zapewne pan Prezes zna sytuację jak wyglądają kosze po weekendzie. Gdzie to się 

wylewa. Proszę państwa, to nie jest jeden koszt. Karolina, za mało tych koszy. Ja bym tam więcej 

postawił. Bo to naprawdę, to są tysiące ludzi latem. Tam cały czas są ,codziennie, do kilkuset 

osób, nawet bez względu, jak pogoda jest brzydka. Po prostu zaśmieca się tam. No to i tyle. Panie 

Burmistrzu, latem to wygląda w ten sposób, a nie tylko latem, że śmieci się wylewają dosłownie. 

Raz w tygodniu są sprzątane, w poniedziałek. Jeśli troszeczkę ekipa później przyjedzie, to tam lisy 

urzędują, one wyciągają wszystko, one rozdrapią dosłownie wszystko. Czyli nie wokół koszów to 

się znajduje, te śmieci, tylko w obrębie dwudziestu – trzydziestu metrów rozdrapane. Jestem tam 

prawie codziennie, więc widzę to, no i to mnie boli. Bo ja chcę mieć czysty staw, żebym ludzie 

odpoczywali, relaksowali się, a nie oglądali śmieci. Tak że panie Burmistrzu, proszę  

o opracowanie harmonogramu. Nie wiem, pieniądze z kieszeni do kieszeni się przelewa  

w budżecie, więc jeśli pan Kierownik Chmielewski będzie miał zabezpieczone pieniądze, żeby 

później zapłacić panu Prezesowi, to myślę, że się dogadają i będzie taki harmonogram 

opracowany. Tylko chcę zapewnienie mieć, że takie coś będzie, nie raz w tygodniu,  

w poniedziałek, po weekendzie, tylko może częściej. Pan powinien to ustalić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja tylko dwa krótkie zdania. Już 

powiedziałem, za teren stawu odpowiedzialny jest Kierownik Pływalni Miejskiej. I tu 

rzeczywiście przekażemy taką informację dla Kierownika, żeby taki harmonogram opracował. Bo 

ja się, co prawda śmieciami nie zajmuję, zajmuje się kolega Szponar, ale na pewno za Kierownika 

Pływalni nie będzie robił harmonogramu, bo jest to jego obowiązek. Ja się tu zgadzam z radnym, 

że teren powinien być sprzątany, zarówno w niedzielę z samego rańca, no bo imprezy nad stawem 

w sezonie trwają do późnych godzin wieczornych, czy wręcz rannych. I oczywiście, z samego 

rana w poniedziałek. No taki harmonogram trzeba zrobić i to musi opracować Kierownik. Na to 

muszą się znaleźć pieniądze, żebyśmy żyli w normalnych warunkach. Tak że tutaj, to co 

powiedziałem, zobligujemy Kierownika Pływalni do podjęcia takich działań, żeby... Proszę 

państwa, jeszcze jedna taka uwaga. Te śmieci były, są i będą. Byle by były, że tak powiem, 

odpowiednio wcześniej zabierane. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zanim oddam głos jeszcze panu radnemu Dudkowskiemu. 

Proszę państwa, ja mam taką prośbę i apel do państwa. Bardzo uprzejmie proszę o zastanowienie 

się nad tematami, które poruszamy w sprawach samorządowych. Bo niektóre sprawy, nawet te 

dzisiaj poruszane, można załatwić na linii radny - pracownik Urzędu, nawet nie Burmistrz. 

Jeżeli chodzi o sprawy dotyczące Budżetu Obywatelskiego, to w Urzędzie jest wyznaczona osoba, 

która się tym zajmuje i też można, że tak powiem, się umówić na spotkanie i rozstrzygać to nie na 

sesji. Bo my mamy za zadanie główne dzisiaj podjąć uchwały. 

Bardzo uprzejmie proszę, pan radny Łukasz Dudkowski.  

Pani Przewodnicząca. Proszę bardzo, bo pani czeka już długo, a pan radny chce na końcu się 

wypowiedzieć. Proszę bardzo, udzielam pani głosu. Dziękuję. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Walentyna Krystyna Dekret - panie 

Burmistrzu, Szanowna Rado. Ja tutaj przyszłam w sprawie oświetlenia. Słyszę i cieszę się,  

że nasze miasto się rozwija. Każdy z radnych o coś walczy. Wszyscy składamy wnioski  
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i przewodniczący, i zwłaszcza sołtysi, bardzo mocno działają. Ale, proszę państwa, no natura robi 

swoje. Oświetlenia. Nasze osiedle na domkach jednorodzinnych w różnym czasie było robione. 

Są lampy naprawdę stare i nie psują się. Są lampy nowe i to naprawdę pięć - sześć lat temu, mniej 

więcej, było osiedle kończone, robione nasze ulice, w tym czasie były lampy wymieniane. Gdzieś 

tam musi być jakaś awaria. Ja się na tym kompletnie nie znam, ale bardzo bym prosiła. Widocznie 

te lampy są do wymiany. Powiem od razu, że nie wszystkie lampy, są to jednostki, niektóre 

lampy, notorycznie się psują. Jeden problem, zgłaszamy tutaj jak pani Przewodnicząca 

powiedziała, ale naprawdę czekamy nieraz po trzy miesiące. Ludzie mają pretensje. Ja nie wiem 

jak się tłumaczyć, co mówić. Czy narzekać na Burmistrzów, na radnych, czy sama na siebie? Ale 

ten problem, ja bym prosiła, żeby po prostu wymieniać pojedynczo te lampy. Niech się zajmie 

tym, chyba to pan Burmistrz Marek Szponar prowadzi, czy Burmistrz Piórko. Ale po prostu, żeby 

wymieniać to wszystko. Ten problem też nie dotyczy naszego osiedla, bo weźmy ulicę Oławską, 

jak jedziemy tutaj w stronę kościoła, tam też notorycznie się psują. Tylko te lampy już mają swoje 

lata. Prosiłam tutaj, rozmawiałam z panem Woźniakiem wcześniej i ja nawet składałam plany 

planistyczne na 2023 rok, złożyłam taki wniosek właśnie na temat lamp. Wiele innych wniosków 

złożyłam. No ale bardzo bym prosiła, żeby jednak jakieś pieniądze się znalazły jeszcze do zimy, 

żebyśmy tak zaczęli sukcesywnie, pomału wymieniać. Tyle mam, co do spraw właśnie 

samorządowych. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja już kolejny raz mówię, że  

z lampami, czy z oświetleniem, nie jest taka prosta sprawa zero-jedynkowa. Bo część lamp jest 

własnością TAURON-u, część lamp jest własnością Gminy i my tu mamy wpływ, mamy 

pieniądze na utrzymanie i konserwację tychże lamp. I te nasze lampy, my realizujemy, czy 

naprawiamy w miarę szybko. Z TAURON-em jest różnie, różniście, proszę państwa. I tutaj, 

chociażby nie wiem, przykład wymiany słupa na Cegielskiego, czy coś, wałkowaliśmy. Nie wiem 

czy już chyba jest wymieniony. Wałkowaliśmy ponad rok czasu z TAURON-em, bo to leży  

w gestii TAURON-a. My płacimy, jako Gmina, za konserwację. I tu państwu powiem, że jesteśmy 

już po negocjacjach na konserwację oświetlenia będącego własnością TAURON-u. I w ramach 

tych negocjacji, oprócz tego, że ustaliliśmy, czy wynegocjowaliśmy, cenę za jeden punkt świetlny 

i w ramach tej umowy na dwa lata Tauron zobowiązał się do wymiany oświetlenia wzdłuż ulicy 

Oławskiej, od ronda starego, czyli przy Chabrowej, Alei Wolności, do skrzyżowania Oławskiej  

z ulicą Wrocławską w Osiedlu Jelcz. Ma to zrobić w ciągu roku 2023 i za rondem nowym w roku 

2024. Tak że, to powinno się poprawić. A tak, jak mówię, my tutaj każdą uwagę … A jak państwo 

zgłaszacie to taka prośba, żeby podać numer. Generalnie na naszych lampach są, jest Herb Jelcza, 

to są nasze. Natomiast, na tych inszych, to są TAURON-owskie, to jak państwo zgłaszacie, to 

numer. Bo my zgłaszając, powinniśmy podać numer. Bo jak nie podamy numeru, to oni, a nie 

podaliście numeru, nikt do tego nie przywiązuje wagi. Tak że tutaj taka prośba. Tak jak 

powiedziałem, my to ze swojej strony zrobimy, to zrobimy również. Proszę państwa, no nie wiem 

jak rok 2023, ale wszyscy wiemy, że będzie rokiem ciężkim. Więc tutaj w budżecie, oprócz tego 

bieżącego utrzymania, nie planowaliśmy - przynajmniej nie planujemy - wymiany jakiegoś tam 

oświetlenia na LED-owe. Bo my dzisiaj nowe inwestycje, które realizuje Gmina, drogi  

i oświetlenie, i to oświetlenie jest własnością Gminy, i realizowane jest w technologii LED. My 

nie mamy tych nowych inwestycji już w innej technologii niż LED. I tutaj to oświetlenie jest 

lepsze, oszczędniejsze i tak dalej. Natomiast te stare, nie wiem, jak mówię, może będą lepsze 

czasy, żebyśmy też wymieniali nasze gminne na LED-owe. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Łukasz Dudkowski. Proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski - panowie Burmistrzowie, pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Krótkie pytanie, bo 

05 października, grupa radnych, a właściwie mieszkańców, złożyła wniosek o możliwość 

zasadzenia dwustu drzewek tam, gdzie kiedyś miał być Park Europejski. Mam nadzieję, że jeszcze 

będzie. Trzeci tydzień mija, nie mamy odpowiedzi. Jak by pan Burmistrz był uprzejmy 

odpowiedzieć, dlaczego tej odpowiedzi nie ma? Bo to nie jest jakieś tam skomplikowane, a zima 

idzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Rzeczywiście taki wniosek 

radnych wpłynął. Tu muszę państwu powiedzieć, ja przygotowuję odpowiedź, sprawa wygląda  

w ten sposób, że w tej chwili projektujemy, bo mamy zaprojektowaną górkę saneczkową  

w parku, jest pozwolenie na budowę, w tej chwili projektujemy pozostałą część parku w zakresie 

ścieżek parku, oświetlenia i tych terenów zielonych z nasadzeniami. Jak będziemy mieli projekt, 

jak najbardziej, jest to wskazane, żebyśmy to robili po prostu według tego projektu, gdzie ma być 
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ta zieleń wysoka, niska i tak dalej. Tak że temat jest aktualny. Myślę, że w przyszłym roku  

w budżecie, planujemy jakieś pieniądze na ten park - nie były miejski - tylko park miejski. Więc 

myślę, że będziemy to realizować. Przy czym jeszcze jest taka informacja, co prawda na razie 

tylko informacja taka niepewna, ale że w ramach środków z ZIT-u, możemy dostać, jeżeli w ogóle 

będą pieniądze zewnętrzne, to w ramach ZIT-u, możemy dostać - nie chcę kłamać - chyba 

4.000.000,00 zł - tak mi chodzi coś po głowie. 1.000.000,00 Euro, czyli tam ponad 4.000.000,00 

zł dofinansowania do parku. Bo to się akurat w programie ZIT-owskim, tylko w tej materii się 

łapiemy. Więc tutaj, jak już czekaliśmy 25 lat, jeszcze pół roku, czy rok, nas nie zbawi,  

a chciałbym, żeby tam się to udało z dotacji to zrobić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. - dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, Szanowni 

państwo. Został poruszony temat parku i nasadzenia drzew, dlatego chciałbym tutaj wziąć, 

poruszyć ten temat pod kątem przede wszystkim nie tylko, znaczy i urządzenia, ale wskazać - 

panie Burmistrzu - fakt, jakim ważnym jest punktem, jest to miejsce na terenie naszego miasta. 

Szanowni państwo, należy wziąć pod uwagę, to jeszcze w tamtej kadencji, pan Jacek H., poruszał 

ten temat, odnośnie bezpieczeństwa i funkcji tego miejsca, jako lądowiska dla LPR. Panie 

Burmistrzu, jeżeli nasadzanie drzew w tym miejscu, to trzeba umiejętnie wziąć pod uwagę, 

ponieważ wielokrotnie widzimy, jak często nasi mieszkańcy korzystają z tej specjalistycznej 

pomocy ratunkowej. Dlatego, warto wziąć pod uwagę, że ja jestem jak najbardziej za nasadzaniem 

drzew w tej części naszego miasta, ale miejmy też pogląd na te względy bezpieczeństwa. 

Druga sprawa. To jeżeli te nasadzenia będą gęste i na całym terenie, pamiętajmy, że ten teren też, 

jeśli chodzi o jego funkcje planowania i realizacji imprez masowych, które się odbywają 

cyklicznie, co roku w dni Jelcza-Laskowic, ale czasami też w poprzednie lata, to się odbywało też 

częściej z innych okazji, może już tej funkcji nie pełnić, i tak naprawdę w pobliżu nie będziemy 

mieli takiego dużego wolnego terenu, żeby organizować takie duże imprezy. Ponieważ 

zadrzewienie bardzo w istotny sposób wpłynie na ograniczenie widoczności. Dlatego trzeba to 

mądrze zaplanować, ponieważ uważam, że to można wszystko tak zrobić, żeby te wszystkie 

funkcje w przyszłości ze sobą nie kolidowały. To tylko taka moja informacja. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Potem, ad vocem, pan radny Dudkowski. 

Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Chciałbym państwa uspokoić,  

że w tym projekcie lokalizacja lotniska pozostaje. Ta nawet górka saneczkowa, która jest 

zaprojektowana, jest zaprojektowana w taki sposób, żeby nie kolidować z miejscem do lądowania 

helikopterów. Ba, ten teren pozostanie jako niezadrzewiony. I to, co mówił pan radny Woźniak, 

do imprez masowych. Żeby nawet – mówię - czy przyszli uczestnicy takiej imprezy, będą mogli, 

bo ta górka jest tak wypłaszczona saneczkowa, że można nawet z tej górki oglądać scenę i tak 

dalej. Tak że ten temat jest uwzględniony. Natomiast, oczywiście, w parku, jak każdym, będą 

miejsca, gdzie będzie zieleń wysoka i różna różnista. Tak że to jest uwzględniane na pewno. Tak 

że tutaj proszę się nie obawiać, te rzeczy będą uwzględnione. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Dudkowski, ad vocem. Proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski - tu właściwie by należało odpowiedzieć panu radnemu Woźniakowi tekstem  

z filmu „Nic śmiesznego”. Jak oglądają las i reżyser odpowiada: No nikt tu nie mówi o lesie, tylko 

rozmawiamy o normalnych rzeczach. Myślę, że pan Burmistrz Piórko odpowiedział. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę Państwa. Na tym lista mówców w temacie: Sprawy Samorządowe 

się wyczerpała. Nie wiem, czy pani Kierownik wróci jeszcze tutaj? Nie. No to w takim razie, 

proszę państwa, proponuję, ale nie 10, tylko 15 minut przerwy, bo się w dziesięciu nie mieścimy. 

A Pani zostaje, tak? Jeszcze na realizację tego następnego punktu? Dobrze. Proszę państwa, 15 

minut przerwy. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 15-minutową przerwę w obradach LIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy po punkcie : Sprawy samorządowe. 

Przystępujemy do realizacji punkt nr 6: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i 

gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 
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Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? To jest po pierwsze. Ale, zanim 

to nastąpi, to składam wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał zawartych w porządku obrad 

LIII sesji Rady Miejskiej, od punktu nr 6 do punktu nr 11. Kto z Państwa... Tak, najpierw 

sprawdzimy kworum, bo po przerwie się mogło coś zmienić. Bardzo proszę państwa  

o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji. Nie ma w tej chwili 1 osoby. 19 osób jest na 

sali. No i w takim razie, proszę państwa, nie czekamy, bo czas nas goni. 19 osób obecnych. 

I właśnie dotarła do nas osoba, której brakowało. I jeszcze raz poproszę państwa o potwierdzenie 

swojej obecności na dzisiejszej sesji. Proszę potwierdzić obecność. Dziękuję bardzo. 20 osób, 20 

radnych jest na sali. 

I teraz, proszę państwa, wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał, zawartych w porządku 

obrad LIII Sesji Rady Miejskiej od punktu 6 do punktu 11. Kto z państwa radnych jest za tym, 

żeby nie odczytywać projektów uchwał. Proszę o głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

nieodczytywania projektów uchwał zawartych w porządku obrad LIII Sesji Rady Miejskiej od pkt. 6 do pkt. 11.  

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 17,  

PRZECIW: 3,  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0,  

- wniosek został przyjęty – 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, 

Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (3) 

Julian Kozłowski, Tomasz Rygielski, Marek Starczewski 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i teraz, proszę państwa, czy w punkcie nr 6, który dotyczy zmian budżetu, 

ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę uprzejmie. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Do materiału, który żeście 

państwo dostali do projektu uchwały, w sprawie zmian budżetu, Burmistrz wnosi autopoprawkę. 

Proszę panią Skarbnik o przedstawienie tej poprawki. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę. Udzielam głosu pani Skarbnik Elżbiecie Harań-Klimek. 

Proszę. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ta autopoprawka będzie 

dotyczyła tylko i wyłącznie uzasadnienia. I jak słusznie, na komisji, zauważył pan Piotr 

Stajszczyk, chciałabym teraz państwu powiedzieć cóż w uzasadnieniu się zmieni. W punkcie 1., 

podpunkcie „d”, w nawiasie macie państwo opis: „Dodatkowe dochody roku 20232”.Tam 

powinno być: „Dodatkowe dochody roku 2022”. 

I jeszcze jedna autopoprawka. W punkcie 2, zapis jest następujący: „W §2 dokonuje się zmian  

w planie wydatków budżetu poprzez zmniejszenie wydatków ogółem o kwotę 193.511,42 zł,  

w tym zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 4.638.988,58 zł,” i tę kwotę zmieniamy na 

kwotę: 638.988,58 zł. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie 

zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. Proszę państwa o głosowanie. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, wraz z autopoprawką, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 
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Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 UCHWAŁA NR LIII.468.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  

z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie : zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 7: Podjęcie uchwały w sprawie 

upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-

Laskowicach do prowadzenia postępowania w sprawach o wypłatę dodatku dla podmiotów 

wrażliwych oraz do wydawania decyzji administracyjnych w tych sprawach. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy zatem do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-

Laskowicach do prowadzenia postępowania w sprawach o wypłatę dodatku dla podmiotów wrażliwych oraz  

do wydawania decyzji administracyjnych w tych sprawach. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 

 UCHWAŁA NR LIII.469.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  

z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-

Laskowicach do prowadzenia postępowania w sprawach o wypłatę dodatku dla podmiotów 

wrażliwych oraz do wydawania decyzji administracyjnych w tych sprawach. 
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Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do następnego punktu: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XLIX.389.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 lipca 2018r. w 

sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów 

finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX.389.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 

lipca 2018r. w sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów 

finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych.. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 

UCHWAŁA NR LIII.470.2022 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XLIX.389.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 lipca 2018r. 

w sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie uznania drzew 

za pomniki przyrody. 

W tym punkcie zgłasza się do dyskusji pan Przewodniczący Piotr Stajszczyk. Proszę bardzo. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni radni. 

Dyskutowaliśmy o tym projekcie wczoraj i na koniec tej dyskusji kolega Jacek Mikołajczyk 

wystąpił z zapytaniem, czy można tutaj dopisać pewne nowe pomniki przyrody? I pozwoliłem 

sobie jeszcze raz prześledzić dokładnie tę uchwałę w domu, po tej komisji. I zauważyłem dwie 

takie tutaj nieścisłości. Coś innego jest w uzasadnieniu, a coś innego jest w załączniku do 

uchwały. Po prostu brakuje, w załączniku do uchwały, pozycji z uzasadnienia. To jest czwarta 

kropka: dąb szypułkowaty na działce 288 w Grędzinie oraz brakuje, w tabeli, w załączniku 

ostatniej pozycji: dwa dęby szypułkowate na działce nr 109/3. Na tej działce, w załączniku, jest 

jedno drzewo pokazane, o którym mowa wcześniej tutaj w uzasadnieniu. Tak że moje pytanie jest 

takie, czy te trzy drzewa, których nie ma, powinny no autopoprawką wypaść z uzasadnienia? Czy 

wprowadzamy autopoprawkę i w załączniku, i te trzy drzewa dopisujemy? Czy po prostu to 

będzie w kolejnej uchwale i wtedy może te propozycje nowe mogłyby być uwzględniane? 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - mnie trudno jest w tym momencie się odnieść, pani Przewodnicząca, do tego 

wniosku pana Przewodniczącego, ponieważ - tak prawdę mówiąc - wszystko powinno się zgadzać 
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pod kątem faktycznie i uzasadnienia, i załącznika. Więc nie ukrywam, że tak, od ręki, trudno mi 

jest to sprawdzić. Tak że... 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, taką przerwę techniczną małą zrobimy? 

z-ca Burmistrza Marek Szponar - jeżeli mógłbym poprosić właśnie o przerwę techniczną. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, 5 minut? 

z-ca Burmistrza Marek Szponar -wystarczy, tak. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. To przerwa techniczna, 5 minut. Proszę. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 5-minutową przerwę w obradach LIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy w komplecie. Tak że po przerwie technicznej 

rozpoczynamy. Jesteśmy w tym samym punkcie, w punkcie nr 9 i oddaję głos panu Burmistrzowi 

Markowi Szponarowi. Proszę. 

z-ca Burmistrza Marek Szponar – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Jak najbardziej zgadzam się  

z uwagą pana Przewodniczącego. W uzasadnieniu są podane dwie pozycje, które znajdowały się 

w pierwotnym uzasadnieniu. Natomiast, po zaopiniowaniu przez WIOŚ, faktycznie te dwie 

pozycje zostały wycofane. Tak że chciałbym zgłosić autopoprawkę, dotyczącą treści uzasadnienia. 

Tak że proszę o wykreślenie tej pozycji czwartej i ostatniej, czyli dąb szypułkowy na działce nr 

288, obręb Grędzina i dwa dęby szypułkowe na działce nr 109/3, obręb Chwałowice. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i teraz się zgadza. Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać głos jeszcze? Nie widzę. Przystępujemy, proszę państwa, do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uznania drzew za pomniki przyrody.. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 19,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) 

Michał Pakosz 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 UCHWAŁA NR LIII.471.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  

z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie uznania drzew za pomniki przyrody 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do następnego punktu. To jest punkt nr 10: Podjęcie 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 
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Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 UCHWAŁA NR LIII.472.2022 RADY  

MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  

z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do następnego punktu. Punkt nr 11: Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłoszycach. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłoszycach. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Załubski 

 

 UCHWAŁA NR LIII.473.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  

z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie nadania nazwy ulicy w Miłoszycach 
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Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i w tej chwili, proszę państwa, przechodzimy do punktu 12. To jest ten 

punkt, który w dniu dzisiejszym został włączony do porządku obrad. I w związku z tym, że nie był 

w materiałach na sesję, proszę pana Przewodniczącego Woźniaka o odczytanie projektu uchwały. 

Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały. Czy w tym punkcie ktoś  

z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2022 – 2030. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwałę podjęto - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 
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 UCHWAŁA NR LIII.474.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH  
z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 13: Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach w roku 2021. 

Pan Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej był na naszej komisji, odpowiadał na pytania 

państwa radnych. Jeżeli w tej chwili ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś pytanie, to bardzo proszę. 

Chyba że pan Prezes też jeszcze chciałby coś dodać. 

W tej chwili zgłasza się pan radny Julian Kozłowski. Proszę bardzo, oddaję panu głos. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, panie 

Prezesie. Na wstępie chciałem powiedzieć takie stwierdzenie moje, że dobrze, że mamy ZGK, 

mamy Spółkę, która dba o naszą Gminę. Nie powierzyliśmy, nie poszliśmy na skróty, jak wiele 

samorządów, która zleciła to na zewnątrz i teraz bardzo często ma problemy. U nas nie podjęto 

takich decyzji. Spółka jest dalej spółką gminną i dzięki temu możemy mieć wpływ na to, jak ona 

funkcjonuje. 

Bodajże, w czerwcu lub w lipcu, już nie pamiętam dokładnie, mieliśmy sesję wyjazdową. 

Odwiedziliśmy oczyszczalnię ścieków - przepraszam komisję - odwiedziliśmy oczyszczalnię 

ścieków i pan Prezes nas oprowadził po zakładzie, widzieliśmy jak to funkcjonuje. Jedna rzecz 

jest niepokojąca, o czym też tam rozmawialiśmy w czasie tej komisji, odnośnie funkcjonowania 

naszej oczyszczalni. Niedawno mieliśmy dużą katastrofę ekologiczną na Odrze. Popłynęło ileś 

tam ryb. Rzeka - można powiedzieć - że zamarła i niestety trzeba stwierdzić, ale my, jako Gmina, 

też się do tego dokładamy, co pokazują wyniki badań ścieków, które są odprowadzane z naszej 

oczyszczalni. I tak jak w poprzednim sprawozdaniu, rok temu, tak i w obecnym sprawozdaniu jest 

napisane, że w przypadku dwunastu badań jakości składu ścieków odprowadzanych, we 
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wszystkich tych badaniach było przekroczenie stężenia azotu amonowego siedem razy. Na 

komisji pan Prezes mówił, że wymagane są, musi być ta oczyszczalnia zmodernizowana. Ale też, 

co nie było umówione na komisji, ZGK jako Spółka, nie jest w stanie udźwignąć tej inwestycji 

finansowo. Więc tutaj mój apel, czy pytanie do Burmistrza, jak możemy zrobić, jak wspomóc 

Zakład Gospodarki Komunalnej, żeby ta modernizacja została przeprowadzona i przeprowadzona 

na czas? Bo też pan Prezes nas poinformował, że na Spółkę została nałożona bardzo wysoka kara, 

to jest 1.000.000,00 zł za to, że te ścieki nie spełniają kryteriów, jakie powinny spełniać. I teraz, 

możemy uniknąć tej kary, tylko tam są jakieś terminy, kiedy ta modernizacja musi być 

przeprowadzona. I to może nie tyle pytanie do pana Prezesa, bo pan Prezes pewnie dysponuje 

jakimś tam budżetem i w ramach tego budżetu może zarządzać tą Spółką. Ale tutaj chyba bardziej 

pytanie do Pana Burmistrza, co możemy zrobić, żeby: po pierwsze, nie płacić tej kary? To jest 

jedna, a druga sprawa też, no żeby tej Odry nie zanieczyszczać, bo to nie jest sprawa tylko kary, 

ale chyba też ochrony środowiska, a nasza świadomość jest taka pewnie większości radnych,  

a myślę, że wszystkich, że o to środowisko powinniśmy dbać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Do szczegółów to bym poprosił 

pana Prezesa, żeby się odniósł. Ale zanim poproszę pana Prezesa, to chciałbym powiedzieć, że  

z tego co ja rozumiem, kary są zawieszone do momentu modernizacji. Termin zakończenia 

modernizacji został ustalony w decyzji. Natomiast z informacji, które mamy jako Gmina  

i Burmistrz, to będzie drugie postępowanie przetargowe, bo jest projekt modernizacji oczyszczalni 

ścieków. Projekt obejmuje modernizację w całości, natomiast wykonywany będzie, na razie jest 

szukany wykonawca na pierwszy etap modernizacji, który poprawi na pewno jakość 

oczyszczanych ścieków. Bo etap drugi, to jest etap, który poprawi funkcjonowanie oczyszczalni 

jako takiej. Natomiast, tak jak mówię, pierwszy etap jest bardzo istotny, bo tu będziemy mieli 

rozbudowany drugi ciąg oczyszczania mechanicznego, czyli sita i krata Hubera. Czy to będzie 

Huber to nie wiem, ale tego typu, czyli oczyszczanie mechaniczne i rozbudowa reaktora 

biologicznego o część beztlenową. A ta część, która dzisiaj jest beztlenowa przejściowa i tlenowa, 

będzie przeznaczona jako część tlenowa. To na pewno poprawi jakość oczyszczanych ścieków i w 

pozostałych wypadkach te parametry ścieków są dobre. Z informacji, które - jak już powiedziałem 

- mamy, to Prezes ma opracowania, czy wyliczenia, że ta modernizacja będzie realizowana przez 

Zakład ze środków Zakładu, z pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Tak że 

tutaj Gmina nie do końca może partycypować w majątku. Może przekazać na majątek, jako aport, 

natomiast nie może partycypować w kosztach rozbudowy już istniejącej infrastruktury. Gdyby, na 

przykład, tak jak budowaliśmy sieć w Minkowicach i cała ta wartość, czy cała ta inwestycja 

została wniesiona aportem, to tak, majątek spółki się zwiększa, natomiast to było jako inwestycja 

Gminy. Natomiast, oczyszczalnia jest już majątkiem i jednym z elementów funkcjonującego 

przedsiębiorstwa, tak że tutaj takiego bezpośredniego dofinansowania nie bardzo można. 

Natomiast, mówię, z analiz i opracowań, Zakład jest w stanie sam dać radę z modernizacją 

pierwszego, no a później - zobaczymy - kolejnego etapu. Ale mówię, pierwszy etap jest 

najważniejszy, natomiast drugi jest mniej ważny. Dziękuję.  

Jak o szczegóły, to ja bym poprosił pana Prezesa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Prezes chce zabrać głos? To zapraszam bardzo 

tutaj do mównicy. 

Proszę Państwa, pan Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Władysław Czubak. Proszę bardzo. 

Prezes ZGK Sp. z o.o. Władysław Czubak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie. 

Pierwsze słowa wypowiedzi pana radnego Kozłowskiego sugerujące jakoby śnięte ryby w Odrze, 

to jest jakaś nasza przysługa z powodu zbyt wysokich stężeń azotu ogólnego - to jest za daleko 

idący wniosek. Mieliśmy kontrolę z Wód Polskich i z WIOŚ-u bezpośrednio po wybuchu tej afery 

i kontrola świadoma tego, że mamy te przekroczenia, zdjęła próbki z ujścia ścieków 

oczyszczonych w Ratowicach na rzece Odrze i śniętych ryb nie stwierdziła. Jeżeli zaś chodzi o 

stężenia azotu amonowego w rzece, w pobliżu ujścia te odchylenia były nieznaczne. To znaczy w 

dolnym biegu Odry były troszeczkę wyższe niż w górnym biegu Odry. Tak że wpływ jest, ale 

minimalny. Nie na tyle, żeby być powodem śnięcia ryb w Odrze. I tego absolutnie proszę nie 

wiązać z faktem, że jako Zakład odprowadzamy ścieki nie do końca poprawnie oczyszczone 

według prawa wodnego. To jest jakby jedna rzecz. 

Druga rzecz, jeżeli chodzi o postępowania. Do tej pory jak mówiłem wczoraj, mieliśmy trzy 

postępowania. Trzy zostały uchylone, unieważnione z uwagi na oferty przekraczające planowany 

budżet. Pierwsze - w grudniu 2021 r., drugie - kwartał później, trzecie - już na pierwszy etap 

tylko, jak mówił Burmistrz Piórko, na część, która zapewni poprawę jakości ścieków 
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oczyszczonych. I tutaj też był budżet przekroczony. W bieżącym tygodniu ogłosimy czwarte 

postępowanie, jak mówiłem wczoraj, z nadzieją, że to będzie już ostatnie. Co do kosztów, 

związanych z finansowaniem tej inwestycji, nakładów, to ponieważ na tę chwilę nie mamy żadnej 

oferty ze strony Środków Europejskich, jest firma wynajęta, która nam to śledzi i ewentualnie 

wskazuje możliwości współfinansowania przez środki unijne. Na razie takiej możliwości nie ma. 

Z tym, że postępowanie jest tak napisane, że jeżeli tylko one się pojawiają, to w każdej chwili 

możemy wystąpić o środki. I nawet jeśli będzie daleko zaawansowana inwestycja, to możemy te 

środki pozyskać. Dopóty dopóki będzie nieskończona, to możemy się o te środki starać. Oby tylko 

te środki do Polski przypłynęły. Natomiast, jeżeli to się nie zdarzy, to możemy finansować to w 

oparciu o część środków własnych pochodzących z amortyzacji. To może być kwota rzędu, no tak 

wydaje mi się, miliona - dwóch na pewno w skali roku. Czyli, biorąc pod uwagę dwuletni prawie 

cykl modernizacji, półtoraroczny, to możemy ewentualnie z naszych środków dołożyć 

maksymalnie chyba ze trzy - cztery miliony. Pozostała kwota to będzie pożyczka z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Morskiej. I ta pożyczka jest o tyle preferencyjna, że 

nie zakłada prowizji, natomiast póki co, opiera się o WIBOR trzymiesięczny - no to to jest 

straszne samo w sobie. Natomiast jest możliwość umorzenia części pożyczki, na dzień dzisiejszy 

jest to 10% kwoty pożyczki, nie więcej jak 1.000.000,00 zł. Ale kilka dni temu dowiedziałem się o 

pracach w Ministerstwie, które być może spowodują, że fundusz będzie w stanie zwiększyć 

procent umorzenia do 30% i być może zwiększy limit - nie wiem - też inflacja w końcu jest, może 

to będzie milion, a może to będzie dwa, może to będzie trzy miliony zł - zobaczymy. Tak że być 

może te możliwości się okażą większe w roku przyszłym. To być może ten cały proces odwlekany 

w czasie, wyjdzie nam na dobre. Całość powinniśmy skończyć do końca pierwszego półrocza 

2024 r.  

Jeżeli chodzi o decyzję o karach, ta decyzja daje nam czas na udokumentowanie poprawy jakości 

ścieków do końca roku 2024.Tak że, jeżeli uporamy się i zapewnimy rozruch do maja - czerwca 

2024, to zakładam, że te pół roku czasu wystarczy, żeby uwierzytelnić poprawę jakości ścieków 

oczyszczonych i kara będzie, w świetle wydatków, które będziemy ponosić, w zasadzie będzie 

anulowana do zera. To dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt 14: Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 2021/2022. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Piotr 

Stajszczyk. Następnie pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję. Pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni radni i Szanowni 

mieszkańcy. Po prostu nie chciałbym, żeby ta informacja, po prostu, przeszła tak, bez żadnej 

jakieś oceny, a kilka spostrzeżeń, myślę, że nie tylko moich, no warto tutaj przedstawić. 

Jeśli radni pamiętają, w tamtym roku, przy tej ocenie, miałem takie - może nie uwagi - ale taki 

znak zapytania, jeśli chodzi o zdawalność egzaminów w poszczególnych szkołach. Tutaj widać, że 

ta sytuacja naprawdę się poprawiła i ta zdawalność egzaminów, przy większej ilości uczniów 

zdających egzaminy, jest na poziomie albo wojewódzkim, albo czasami przekracza ten poziom, no 

nieznacznie jest czasem niższa. To co zauważyłem i co jest dość ciekawe, to jest ilość uczniów, 

którzy korzystają ze stypendiów. To akurat myślę, że cieszy i uczniów, i nauczycieli, bo widać, że 

przy mniej więcej tej samej ilości uczniów, na przykład w 2020/2021 roku, to jest ten okres 

nauczania, było ich 171, teraz jest 226. Tak że dużo pozytywów można zauważyć, ale mam tu 

jeszcze kilka takich pytań formalnych już do samego dokumentu. Bo jeżeli chodzi o stronę szóstą, 

na stronie szóstej są informacje odnośnie kadry, tak. I na końcu tej strony, jest taki zapis mówiący 

o powierzeniu obowiązków pani Dyrektor Annie Bąk, na okres od 1 września 2021 do końca 

sierpnia 2022 - to jest skopiowane z ostatniego materiału, jest dosłownie to sama informacja. Dziś 

mamy październik, tak że tutaj chciałbym wiedzieć, co jest w tym temacie. Było to mówione? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko przedstawiał to. 

Radny Piotr Stajszczyk - aha, tę zmianę, dobrze. To jeszcze jedna informacja, pytanie. W poprzednim roku 

szkolnym skargi, które wpływały do Kuratorium, była tylko jedna. W tym roku, tutaj w tej 

informacji są trzy skargi. Czy coś w tym temacie może Burmistrz powiedzieć? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 
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z-ca Burmistrza Marek Szponar - dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Co prawa bardzo skrótowo, 

ale jakby informacje dotyczące tych trzech skarg zostały podane w informacji. Natomiast, tak jak 

mówię, zostały podane, że tak powiem, takie dane, które jakby powiedzmy wprost, RODO 

pozwalają. Tak że mogę tylko w ten sposób to skomentować. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Przewodniczący Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję, Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. To co Piotr 

poruszył, gdzieś tam, chwilę przed sesją, omówiliśmy sobie, jesteśmy zadowoleni, myślę, że 

wszyscy. Ja zwracałem uwagę na to, że to będzie zwyżka gdzieś tam, przynajmniej taką nadzieję 

miałem. Ta zniżka była spowodowana nauczaniem online. To troszeczkę tak nie byliśmy 

przygotowani, różnie to wyglądało. Wtedy kiedy nabrało tempa, bo tamten rok jeszcze był online, 

ale już weszliśmy we wszystkich szkołach profesjonalnie do tego systemu nauczania, dlatego 

później jest to właśnie, to nauczanie nasze, już takie profesjonalne, efektem tego jest  … 

Przepraszam, nie zdawalność, bo to jest wynik egzaminu, bo tutaj się nie zdaje, tylko jest wynik 

egzaminu. Wyszliśmy naprawdę powyżej średniej województwa, czyli naprawdę jesteśmy bardzo 

dobrzy.  

Natomiast, chciałbym tutaj dodać, bo pan Burmistrz tak oględnie powiedział o skargach, a Piotr 

pewnie chciałby wiedzieć więcej. Szanowni państwo, znaczy też nie będę zdradzał jakiś 

większych tajemnic, ale mam wiedzę na temat tych skarg. Każdy rodzic ma prawo napisać skargę. 

Obojętnie, czy ona jest słuszna, czy niesłuszna, może napisać. Obowiązkiem Kuratorium jest na 

taką skargę zareagować, przyjechać do szkoły i zbadać daną sytuację. I akurat w niektórych 

sprawach jest tak, że przepisy oświatowe nie wymagają od nauczycieli, czy dyrekcji, posiadania 

pewnej dokumentacji. Natomiast kurator, jak przyjeżdża po takiej skardze, wydaje zalecenia, czyli  

mówi: A proszę to wprowadzić. No i później gdzieś to się realizuje i te skargi się wykonuje. Jest 

tam taka adnotacja, że wszystkie te zalecenia kuratora zostały zrealizowane. Tylko chciałbym 

zwrócić uwagę, prawo oświatowe nie narzuca placówkom oświatowym sporządzania pewnego 

rodzaju dokumentacji, to jest na zasadzie dobrowolności. Jeśli kurator przyjeżdża i mówi:  

A widzicie tam brakuje czegoś, a moglibyście to zrobić? No to później szkoła po prostu bierze to  

i realizuje. I tylko o to chodzi, przynajmniej w tych sprawach, które ja znam. Tak że to jest po 

prostu zwykły taki techniczny zabieg. Każdy ma prawo napisać, państwo też macie prawo napisać 

skargę na działalność nauczyciela, czy szkoły i tyle. 

Natomiast chciałbym zwrócić uwagę na bazę oświatową, bo my jesteśmy po bardzo dużej 

inwestycji, czyli oddanie nowej części szkoły w Miłoszycach. „Jedynka” za chwilę będzie 

realizowana. Marzy nam się hala sportowa w „Trójce”, na Osiedlu Hirszfelda, ponieważ tam 

dzieci gimnastykę, ćwiczenia uprawiają w podziemiach, w sali niedostosowanej w ogóle do tego. 

Ale chciałbym przywołać, bodajże trzy czy cztery komisje, w Szkole Podstawowej nr 2, gdzie 

pani Dyrektor pokazywała nam uszkodzenia instalacji centralnego ogrzewania, popękane rury, 

zatkane rury. W dokumencie tym jest kwota, bodajże 2.800,00 zł na remonty bieżące, związane 

naprawą tej instalacji. Radni, którzy byli na komisji oświatowej w „Dwójce”, wiedzą jaki jest stan, 

bo to widzieliśmy naocznie, te uszkodzenia. Nie wiem, 40 lat już szkoła ma? Chyba tak jakoś, 

prawda? Więc starą technologią było to wszystko robione. To wszystko się zużywa. Eksploatacja 

też w tych latach, gdzie na trzy zmiany dzieci się uczyły, też była potężna. I, panie Burmistrzu, 

mam pytanie. Kiedy będzie taka inwestycja remontowa i to taka solidna? To naprawdę idzie w 

potężną kwotę. Inwestycja na organizmie żywym, czyli na szkole, która cały czas funkcjonuje na 

dobrą sprawę, bo tylko w okres wakacyjny jest taki de facto, gdzie można wejść z takimi 

normalnymi pracami remontowymi. Kiedy w „Dwójce” będzie wymieniona instalacja c.o. na 

nową? Tym bardziej, że teraz jesteśmy w tym okresie, gdzie energia bardzo dużo kosztuje. 

Grzejniki są żeliwne, starego typu, niezakręcane, czyli jak grzeje, to grzeje, a jak nie grzeje, to w 

ogóle nie grzeje. Czyli wietrzymy bo grzeje mocno, a jak nie grzeje, to siedzimy w kurtkach dosyć 

bo jest zimno, na przykład w okresie zimowym. To jest jedno pytanie. 

I drugie. Dziękujemy za wjazd na parking „Orlika” przy szkole. Tam są dzieci dowożone przez 

rodziców. Wylano nowy asfalt, dziury zostały zalepione. Bardzo fajna inicjatywa. Wczoraj, panie 

Burmistrzu, tę inwestycję wykonano. I mam pytanie, kiedy będzie parking przy „Orliku”, dla 

sportowców, ale także dla rodziców, którzy dowożą swoje dzieci? Bo tam jest cały czas błoto, 

chlapa, i tak dalej. Panie Burmistrzu i proszę nie odpowiadać, że budżet, że szkoła ma swój 

budżet. To powinno być zrobione ze środków gminnych, a nie ze szkoły budżetu. Budżet szkoły 

jest na inne cele, na środki dydaktyczne, wspomaganie ucznia, a nie na inwestycje, czy remonty. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję, Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 
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z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, panie radny. Jeżeli chodzi o 

remont Szkoły nr 2, czy instalacji w Szkole nr 2, bo ona jest termomodernizowana, docieplona, ale 

instalacje wewnętrzne i tu zgadzamy, że mają swoje lata i wymagają wymiany. To są kwoty duże, 

czy bardzo duże. W budżecie na rok 2023 jest taka propozycja na razie wpisana: remontu 

instalacji. Ale tutaj, proszę państwa, nauczony doświadczeniem Przedszkola na Liliowej nr 2, 

teraz tak się, że tak powiem, jak ten baca się waham. Z tego względu, że oczywiście, najlepszy 

okres remontu to są wakacje, Tylko dwa miesiące wakacji w szkole wielkości nr 2 - nie ma takiej 

możliwości. I teraz pytanie, bo niezależnie od tego, w budżecie będziemy planować. No myślę, że 

jakoś tam pani Skarbnik coś tam policzymy, że ten budżet nam się pospina lepiej, czy gorzej.  

I planujemy taką inwestycję, wręcz odtworzeniową. Natomiast, mówię, technicznie jak to 

rozegrać, jeszcze nie bardzo wiem. Ale mówię, temat jest ważny, znany nam i wymagający. I tam 

te kwoty kilku tysięcy, o których mówił pan radny, na pewno nie wchodzą w rachubę, to już są 

kilkaset tysięcy zł i próbujemy to gdzieś tam w roku 2023, w budżecie, znaleźć. Natomiast, 

mówię, kwestie techniczne będziemy analizować po uchwaleniu, przez państwa, budżetu. 

I parking przy „Orliku”. Proszę państwa, no teraz trzeba wybrać: parking z błotem, czy instalacja 

wewnętrzna w Szkole nr 2? O tym zawsze mówię, że musimy wybierać, bo - nie wiem - nikt 

takiego budżetu nie ma, że realizuje … Chociaż nie wiadomo, bo to jest taka gmina, gdzie już nie 

wiedzą, co mają robić. Ale my akurat, no niestety, nie należymy do tej gminy, nie jesteśmy tą 

gminą. Natomiast, tak jak mówię, wjazd się robi, jest ok. Natomiast parkingu na pewno nie 

planujemy na rok 2023, żeby była jasność sprawy. Natomiast, remont - jak najbardziej.  

I chciałbym, żebyśmy w ciągu roku 2023 zrobili ten remont. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 15: Informacja o realizacji obowiązku 

składania oświadczeń majątkowych. 

Proszę państwa, informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych. Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Oławie przesłała do nas pismo: z upoważnienia Naczelnika Urzędu Skarbowego w 

Oławie, Zastępca Naczelnika Urzędu Skarbowego pani Monika Książczyk. 

I jeżeli chodzi o oświadczenia radnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, to po analizie 

przedłożonych oświadczeń, tutejszy organ podatkowy stwierdził...Może tak, jeżeli chodzi o Radę 

Miejską, wszyscy państwo wywiązaliście się z ustawowego obowiązku złożenia oświadczenia 

majątkowego i zostały one przedłożone z zachowaniem ustawowego terminu. Porównując treść 

analizowanych oświadczeń i załączonych kopii zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym z treścią poprzednio złożonych oświadczeń majątkowych, tak jak w roku 

poprzednim, nie stwierdzono poprawy ich wypełnienia. Należy zwrócić uwagę na niżej 

przedstawione kwestie - i tu, proszę państwa, są najczęściej powtarzane błędy, które się znalazły 

w naszych oświadczeniach majątkowych. Należy wskazać wszystkie składniki majątkowe  

i zobowiązania obejmujące stan majątkowy osoby składającej i dotyczy to majątku i w kraju, i za 

granicą. Należy dochować maksymalnej staranności. Zupełność oświadczenia majątkowego 

oznacza, że żadne pole w formularzu nie powinno pozostać puste. Jeżeli zatem dana osoba nie 

posiada określonego składnika majątkowego, nie pozostawia odpowiedniej rubryki pustej, 

przekreślonej lub nie stawia znaków graficznych, lecz wpisuje zwrot: „nie dotyczy”. Należy 

pamiętać, że oświadczenie majątkowe składane jest, co do zasady, według stanu na określony 

dzień, winna więc to być fotografia stanu posiadania gotówki, nieruchomości, ruchomości, akcji, 

udziałów, zobowiązań, wierzytelności pieniężnych na dany dzień. W przypadku oświadczeń 

składanych na koniec roku, będzie to stan na dzień 31 grudnia wskazanego roku. Natomiast, w 

przypadku oświadczeń składanych w trakcie roku, będzie to stan na dzień, na który składane jest 

oświadczenie. 

Dużo problemów sprawia ta rubryka, dotycząca tytułu prawnego, gdzie należy wpisać, na 

przykład: własność, współwłasność, spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu, użytkowanie 

wieczyste, najem, dzierżawa, użyczenie. Nie ma natomiast obowiązku wskazywania aktu 

notarialnego oraz księgi wieczystej. Akt notarialny oraz księga wieczysta nie są tytułem prawnym. 

Akt notarialny to rodzaj dokumentu potwierdzającego nabycie nieruchomości lub praw do niej, 

natomiast księga wieczysta jest jedynie rejestrem publicznym, który przedstawia stan prawny 

nieruchomości. 



33 

 

W części A, punkt II, w przypadku każdego podpunktu należy wskazać, oprócz powierzchni  

i tytułu prawnego, wartość nieruchomości. W tym zakresie stwierdzono błędy. Wartość ta 

powinna być oparta na szacunku cen nieruchomości o podobnym standardzie, znajdujących się na 

tym samym obszarze lub wynika z innych wiarygodnych źródeł, na przykład polisa 

ubezpieczeniowa.  

W części A, punkt II, podpunkt 4: „Inne nieruchomości” - podaje się, przykładowo, działkę na 

której stoi dom, wymieniony w oświadczeniu. 

Część A, punkt VIII, nakazuje ujawnienie wszelkich dochodów związanych w związku z szeroko 

rozumianą aktywnością majątkową, o ile dochody te nie zostały wykazane w innym punkcie 

oświadczenia. W tym miejscu należy wskazać dochody zarówno ujęte w zeznaniach rocznych, jak 

również w innych dokumentach. Należy wskazać dochód brutto, czyli przychód minus koszty 

uzyskania przychodu, uzyskany z poszczególnych tytułów: ze stosunku pracy, w tym również 

dodatkowe świadczenia, jak nagrody jubileuszowe, nagrody uznaniowe, z umowy zlecenia,  

z umowy o dzieło, z praw majątkowych, w tym spraw autorskich, najmu, dzierżawy, zasiłku dla 

bezrobotnych, diety z tytułu pełnienia obowiązków społecznych i obywatelskich, jednorazowe 

świadczenia, na przykład odszkodowania, wygrane, z odpłatnego zbycia nieruchomości, 

darowizn, spadków. Ujawnieniu podlega dochód zarówno opodatkowany, jak również wolny od 

podatku. I w tej części pojawiło się sporo błędów w postaci nieujawnienia dochodów z umowy 

zlecenia, z innych źródeł, z diety radnego. Ujawnienia przychodu z danego źródła, zamiast 

dochodu brutto, wskazania wszystkich dochodów łącznie jedną kwotą, zamiast wskazać dochód 

uzyskany odrębnie z poszczególnych źródeł. 

I, proszę państwa, jeżeli chodzi o...Ujawnianiu podlegają, przepraszam, kredyty i pożyczki. Należy 

podać warunki na jakich zostały one udzielone, w jakiej wysokości, wysokość pozostałego 

zadłużenia, pozostającego do spłaty na dzień składania oświadczenia. Zwięźle określić, w związku 

z jakim zdarzeniem zaciągnięto zobowiązanie. Niewystarczająca jest informacja typu kredyt 

hipoteczny, gdyż nie precyzuje ona konkretnego celu zdarzenia, w związku z którym powstało 

zobowiązanie. 

Dokonana analiza ujawniła bardzo dużo uchybień w części „B” oświadczeń, polegające na braku 

lub nieprecyzyjnym podaniu miejsc położenia nieruchomości, w stosunku do punktu II, części 

„A”, lub braku adresu zamieszkania. Przypomina się, iż miejsca położenia nieruchomości, muszą 

odpowiadać, być zgodne określonym nieruchomościom wymienionym odpowiednio w 

podpunktach: 1, 2, 3 i 4 punktu II, części „A” danego oświadczenia. Podane w tej części adresy 

powinny zawierać wszystkie elementy umożliwiające usytuowanie nieruchomości, to jest, nie 

tylko miejscowość, ale także ulicę, numer domu i lokalu, a w przypadku nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych, numer działki. Wymogiem ustawowym jest dołączenie do 

oświadczenia majątkowego, składanego według stanu na dzień 31 grudnia, kserokopii wszystkich, 

składanych do urzędów skarbowych, zeznań rocznych. I tu są wymienione poszczególne PIT-y. 

Proszę państwa i to jest jeszcze coś, co chciałabym państwu przedstawić. Przepisy prawa nie 

wskazują, w jaki sposób osoba zobowiązana może dokonać poprawy oświadczenia majątkowego. 

Stwierdzam, że eliminacja nieprawidłowości może nastąpić poprzez złożenie stosownych korekt 

oświadczeń majątkowych lub pisemnych wyjaśnień (w sytuacji, gdy brak jest konieczności 

dokonywania zmian zapisów w oświadczeniu), na ręce podmiotu zobowiązanego do ich 

przyjmowania.  

I, proszę państwa, dwa zdania na koniec. Sześcioro radnych z Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach jest bez braku uwag. W przypadku pozostałych osób są drobne lub troszkę większe 

uwagi. I, proszę państwa, został przesłany taki wykaz: imię, nazwisko i jakby jakie uchybienia 

dotyczą danej radnej, lub danego radnego. Państwo, jeżeli sobie życzycie, to zostanie ten 

konkretny pasek jakby, państwu wydrukowany i państwo na przyszłość możecie poprawić swoje 

oświadczenie majątkowe.  

To już jak pan radny uzna. I tak na przyszłość, i tak na przyszłość. 

Dobrze, proszę państwa. Czy pan Burmistrz w tym zakresie? Proszę bardzo, pan Burmistrz Piórko. 

z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni Państwo. Również Burmistrz składa taką 

informację państwu o oświadczeniach majątkowych, złożonych Burmistrzowi Jelcza-Laskowic, za 

okres od 1 stycznia 2022 do 26 października 2022. I tak, do złożenia oświadczeń majątkowych, 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, zobowiązane były osoby pełniące funkcję: zastępców 

Burmistrza, Skarbnika, Sekretarza Gminy oraz kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy,  

a także osoby będące członkami organu zarządzającego gminnymi osobami prawnymi i osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu Burmistrza. Osoby pełniące powyższe funkcje  

i czynności złożyły oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, to jest do dnia 30 kwietnia 
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2022 roku. Burmistrz Jelcza-Laskowic złożył swoje oświadczenie majątkowe, wraz z kopią 

zeznania o wysokości dochodu PIT, Wojewodzie Dolnośląskiemu w ustawowym terminie. W dniu 

1 kwietnia 2022 roku, wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pani 

Anny Połomskiej, pracownicy Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-

Laskowicach, złożone na okoliczność nadania upoważnienia do wydawania decyzji 

administracyjnych w imieniu Burmistrza Jelcza-Laskowic, od dnia 16 marca 2022. 

Pani Kamila Kołodziej-Śliwa, w złożonym w dniu 25.04.2022 roku, oświadczeniu majątkowym, 

nie wykazała dochodów z tytułu zatrudnienia, które wskazane są w zeznaniu podatkowym za rok 

2021. W dniu 27 lipca bieżącego roku, została złożona korekta tego oświadczenia majątkowego, 

uwzględniająca uzyskany dochód.  

W wyniku analiz złożonych oświadczeń majątkowych, nie stwierdzono istotnych 

nieprawidłowości. Pojawiły się drobne uchybienia, polegające na braku wpisów: „nie dotyczy”  

w rubrykach nieznajdujących zastosowania lub też zamiast wpisu „nie dotyczy”, użyto znaków 

graficznych. Ponadto składający oświadczenia nie zawsze wskazywali przynależność składników 

majątkowych do majątku odrębnego lub małżeńskiej wspólności majątkowej. I złożone 

oświadczenia przekazane zostały do analizy urzędom skarbowym oraz opublikowane na stronie 

podmiotowej Biuletynu Informacji Publicznej. Podpisał Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan 

Szczęśniak. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję. Proszę państwa, przechodzimy do następnego punktu. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 16: Sprawozdanie Burmistrza Jelcza-Laskowic z wykonania 

uchwał za II i III kwartał 2022 r. 

Ja bym prosiła, panie Burmistrzu, ponieważ jest to sprawozdanie, które składa się z 9 stron, czy 

pan Burmistrz zechciałby to może jakoś syntetycznie? 

Radni otrzymali materiały. Dobrze, bardzo dziękuję. Bo były do tej pory odczytywane takie … 

Dobrze. Proszę państwa, czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi,co do sprawozdania Burmistrza  

z wykonania uchwał za II i III kwartał bieżącego roku? Czy pan Burmistrz chciałby coś dodać? 

Dziękuję uprzejmie. Wobec powyższego, przechodzimy do punktu następnego nr 17. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski.  

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego 

punktu. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 18: Komunikaty organów Gminy. 

Bardzo proszę, pan Przewodniczący Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję. Chciałem poinformować radnych Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów oraz tych radnych, którzy będą zainteresowani uczestnictwem w tej Komisji. 

15 listopada odbędzie się Komisja, dotycząca rozwoju kanalizacji na terenach poza aglomeracją. 

To jest dalszy ciąg Komisji, którą na początku tego roku, która była zwołana na początku tego 

roku. 

Druga informacja taka. Przed chwilą otrzymałem SMS-a od Komendanta Policji. Część radnych, 

to znaczy przewodniczący komisji, otrzymali zaproszenia na otwarcie Komisariatu, na czwartego 

listopada, tak było zapisane w zaproszeniu. To będzie przesunięte na 21 listopada. Z uwagi na to, 

że to jest krótki okres, Komendant dzwonił do Burmistrza w tej sprawie, ale powiedział, żebym na 

Komisji to przedstawił. Dostali tylko członkowie, przewodniczący komisji, z uwagi na 

ograniczoną ilość miejsc na tym spotkaniu. Niemniej jednak, Komendant zapewnia, że radnych, 

którzy będą chcieli zwiedzić ten nowy obiekt, nie będzie problemu, nawet w innych terminach. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Tadeusz Babski. Proszę. 
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Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Informacja dla członków Komisji Samorządu  

i Prawa. Zwołuję posiedzenie Komisji na 16 listopada, godzina 16.00, w Urzędzie Miasta. Temat 

dotyczy oświetlenia - tak wynika z planu pracy. Jeszcze pismo odpowiednie złożę do Biura Rady  

i do pana Burmistrza. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, bardzo proszę po sesji sobie ustalić 

termin. Dobrze? Pan Przewodniczący zaproponował. Są jakieś uwagi, zostańcie państwo chwilę 

po sesji, ustalcie to. 

Czy w Komunikatach organów Gminy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt 19. Zakończenie obrad LIII Sesji Rady Miejskiej. 

Niniejszym, zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Życzę 

państwu miłego popołudnia i wszystkim mieszkańcom miasta i gminy Jelcz-Laskowice.  

Do widzenia! 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.40 zakończyła obrady  

LIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

Lidia Pasternak 

 


